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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

Radikalni ukrepi proti kadilcem 
prinašajo tudi tveganja

Do konca tega meseca naj bi Slovenija v 
svoj zakonodajni sistem vnesla tobačno direkti-
vo Evropske unije, ki prinaša kar nekaj korenitih 
sprememb. Strožje določbe z zdravstvenega vidi-
ka res niso sporne, toda radikalno zaostrovanje 
lahko pomeni tudi povečano tveganje za razrast 
črnega trga in tihotapstvo tobačnih izdelkov.

Če bo sprejet predlog ministrstva za zdravje, 
bo novi zakon strožji od evropskih usmeritev, pri-
nesel bo višje cene in višjo obdavčitev tobačnih 
izdelkov, popolno prepoved oglaševanja tobač-
nih izdelkov in enotno oziroma standardizirano 
embalažo tobačnih izdelkov. 

Med navedenimi novostmi izstopa uvedba 
velikih besedilnih in po novem tudi slikovnih opo-
zoril, ki bodo prekrila 65 odstotkov sprednje in 
zadnje strani cigaretne škatlice. Slikovna opozo-
rila bodo takšna, da bo po pogledu nanje kadil-
cu težko prižgati cigareto.

Obeta se tudi nov davek za potrošnike, tako 
imenovani tobačni cent, po novem bo za proda-
jo tobačnih izdelkov potrebna posebna licenca. 
S slednjim ukrepom želi država zmanjšati števi-
lo prodajnih mest, kjer je mogoče kupiti cigare-
te in tobak.

Dve desetletji sta minili od takrat, ko je spre-
jetje tobačnega zakona Slovenijo uvrstilo med 
najnaprednejše države na svetu. Od takrat 
smo precej nazadovali, saj se delež kadilcev po 
prvotnem upadu znova povečuje in trenutno za 
štiri odstotke presega povprečje držav EU.

V Sloveniji vsak dan zaradi raka ugasne de-
set življenj, vsako leto torej okrog 3.600, od tega 
900 že pred 60. rojstnim dnevom bolnika. Vsa-
ka peta smrt je posledica raka na pljučih, ki ga 
v skoraj 90 odstotkih primerov povzroči kajenje. 
V povprečju slovenskemu kadilcu negativne po-
sledice kajenja »ukradejo« 16 let življenja. 

Posledice uporabe tobaka ne bremenijo le 
posameznika in njegovih bližnjih, ampak tudi 
širšo družbo. Po izračunih Nacionalnega inštitu-
ta za javno zdravje zaradi bolezni, ki jih povzro-
ča kajenje, pri nas vsako leto nastanejo stroški v 
višini 1,8 milijarde evrov, kar je približno pet od-
stotkov bruto družbenega produkta.

Del strokovne javnosti ob tem opozarja, da 
predvidena večja obdavčitev tobačnih izdelkov 
ne vodi nujno v zmanjševanje števila kadilcev, 
ampak lahko povzroči rast nezakonite trgovine 
s tobačnimi izdelki. Boris Kankaraš, varnostni 
menedžer v Luki Koper, opozarja, da želi mini-
strstvo za zdravje »preveč« izboljšati eno podro-
čje, na drugi strani pa lahko zelo poslabša var-
nostno področje. Težava je v tem, da ni ustrezne-
ga medresorskega usklajevanja, kar je pri nas 
že stara pesem.

(JM)
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Naša anketa

PRIHAJAJO ZAOSTRITVE TOBAČNE ZAKONODAJE

NE vzpodbudam za kajenje in DA za večjo 
zaščito otrok pred tobakom

Bodo enotne škatlice z opozorili zmanjšale število 
kadilcev?

Mladoletniki še vedno prelahko pridejo do cigaret, prodajalci na-
mreč le redko kontrolirajo njihovo starost. Da bi zmanjšali kajenje 
predvsem pri mladih, je v pripravi nov zakon, ki naj bi ga sprejeli je-
seni. Ta med drugim uvaja enotne škatlice z natisnjenimi opozorili 
o nevarnosti kajenja, licence za prodajalce, ukinjanje oglaševanja, 
dvig cen izdelkov in izenačitev elektronske cigarete z ostalimi to-
bačnimi izdelki. Bodo ukrepi zmanjšali število kadilcev?

Sabina Zvir, Ljubno ob Savinji
Nisem za enotne škatlice cigaret, potrošni-

kom je potrebno dati možnost izbire, da lahko sa-
mi odločijo, kakšne cigarete bodo kadili. Ko gre 
za otroke, se mi zdi, da je potrebno delati tudi na 
kurativi. Kot učiteljica namreč opažam, da veli-
ko osnovnošolcev poskuša s kajenjem. V šolah 
jim sicer predstavimo škodljivost kajenja, a koliko 
smo uspešni pri prepričevanju, da potem mlado-

stnik neha kaditi, ni narejenih raziskav. Kriva je tudi družba, saj otroci ze-
lo na lahek način kupijo škatlice cigaret, trgovci jih sploh ne kontrolirajo. 
Elektronska cigareta se mi ne zdi sporna. Sama sem sicer nekadilka in 
sem že bila v prostoru s človekom, ki je kadil elektronsko cigareto, a to ni 
bilo niti najmanj moteče, saj me ni ogrožal dim. 

Blaž Bitenc, Spodnja Rečica
Tisti, ki kadi, mu je vseeno, kakšen je ovitek ška-

tlice, saj se lahko da v ovitek in slike niso vidne. 
Vsekakor pozdravljam prepoved kajenja v avto-
mobilih, kjer so prisotni otroci. Za elektronsko ci-
gareto sem že slišal, nisem pa je preizkusil, zato 
nimam izoblikovanega mnenja o tem, ali bi jo bilo 
potrebno izenačiti z ostalimi tobačnimi izdelki in 
prepovedati njeno kajenje v zaprtih prostorih. 

Filip Pfeifer, Nizka
Ne strinjam se, da bi bile škatlice opremljene le 

z opozorilom o škodljivosti kajenja, saj se vedno 
vsak sam odloči, ali bo kadil ali ne. Tisti, ki kadi, bo 
do cigaret prišel ne glede na to, ali so na vidnem 
mestu v prodajalni ali pa so pod polico. Ti ukre-
pi ne bodo zmanjšali kajenja. Prav tako, kot ga ni 
zmanjšala prepoved kajenja v gostinskih lokalih. 

Tudi sami smo gostinci, tedaj nam je za nekaj časa malo upadel promet, 
a sedaj je vse po starem. Kadilci so pač zunaj. Tudi elektronske cigarete 
bi morali izenačiti z ostalimi tobačnimi izdelki. 

Renata Jakob Roban, Robanov Kot
Vzgoja se začne že v sami družini in če ima ot-

rok vzor v starših, ga reklame težje pritegnejo, pa 
naj oglašujejo tobačne ali kakšne druge izdelke, 
ki vsebujejo škodljive snovi za zdravje. Z otroci se 
je potrebno veliko pogovarjati, tako doma kot v 
šoli. Kar se tiče enotne oznake cigaretnih škatlic, 
se mi zdi kar v redu. Na njih bi vsekakor morala pi-
sati vsebnost škodljivih in strupenih snovi. Elektronsko cigareto poznam, 
a o njej nimam izoblikovanega mnenja. 

Marjana Rihter, Devce
Strinjam se, da so škatlice brez oznak in z opo-

zorilom. Mogoče bi to bilo za potencialnega kadil-
ca strašljivo in bi ga odvrnilo od nakupa. Privlač-
ne škatlice in oglaševanje zelo vplivajo na otroke. 
Ti pogosto posegajo po cigareti samo zato, da bi 
bili »frajerji« in v družbi sprejemljivi. Sicer lahko tu-
di starši vplivajo na kajenje otrok. Ti namreč vidi-

jo v njih vzor, in če že starš kadi, je velika verjetnost, da bo začel tudi ot-
rok. Zato bi morali že starši doba otrokom predstaviti škodljivost cigare-
ta. Tu je tudi šola, ki bi morala osveščanju o škodljivosti posvečati več 
pozornosti. Elektronske cigarete ne poznam, verjamem pa, da prav ta-
ko škoduje zdravju.

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

Slovenska javnost razpravlja o zaostritvi Zakona o omejeva-
nju uporabe tobačnih in povezanih izdelkov. Predlog nove pro-
titobačne zakonodaje prinaša precej novih ukrepov, ki bi ob do-
slednem izvajanju lahko privedli do pomembnega zmanjša-
nja razširjenosti in posledic kajenja. V Sloveniji namreč zara-
di bolezni, povzročenih s kajenjem, vsak dan v povprečju umre 
10 ljudi, letno zaradi kajenja umre 3.600 prebivalcev Sloveni-
je. Predlog nove zakonodaje posebno pozornost namenja otro-
kom in mladostnikom, saj statistika kaže, da se kajenje začenja 
zgodaj, in ravno zato so glavna tarča tobačne industrije otroci.

V DESETIH LETIH ZA 30 
ODSTOTKOV MANJ KADILCEV?
Evropska Direktiva 2014/40/EU 

o približevanju zakonov in drugih 
predpisov držav članic o proizvo-

dnji, predstavitvi in prodaji tobač-
nih in povezanih izdelkov med dru-
gim narekuje velika slikovno-bese-
dilna zdravstvena opozorila, strož-
je obveznosti poročanja o sesta-
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vinah v tobačnih izdelkih, celovi-
to obravnavo elektronskih cigaret 
ter strožje ukrepe za preprečeva-
nje ponarejanja in nezakonite trgo-
vine s tobačnimi izdelki. Na zdra-
vstvenem ministrstvu želijo do leta 
2025 zmanjšati potrošnjo tobač-
nih izdelkov za 30 odstotkov in s 
tem stopiti korak bližje k družbi, v 
kateri je delež kadilcev nižji od pe-
tih odstotkov.

PREDLOG UVEDBE ENOTNE 
EMBALAŽE ZA TOBAČNE IZDELKE 

Podatki Nacionalnega inštitu-
ta za javno zdravje (NIJZ) kaže-
jo, da se delež odraslih kadilcev 
med leti 2007 in 2014 ni spreme-
nil, kadilcev med odraslimi torej ni 
manj. Razširjenost kajenja se je si-
cer nekoliko zmanjšala med mla-
dostniki, starimi od 11 do 15 let. 
Še vedno pa vsaj enkrat na teden 
ali pogosteje kadi skoraj vsak os-
mi 15-letnik. 

Po podatkih NIJZ večina prvič 
kadi pred polnoletnostjo, torej so 
otroci in mladi tisti, ki v Sloveni-
ji začnejo kaditi. Da bi se izogni-
li »zapeljevanju« mladoletnikov s 
privlačnimi embalažami, v NIJZ 
predlagajo uvedbo enotne emba-
laže za vse tobačne izdelke, v za-
kon želijo dodati tudi ukrepe za 
zmanjševanje števila prodajnih 
mest, omejitve vrst prodajnih mest 
in določbe glede njihove oddalje-
nosti od mest, kjer se zbirajo otro-
ci, najstniki in mladi.

BODO SPET NAJBOLJ NA UDARU 
GOSTINCI IN TRGOVCI?

V zaščito še mlajšim otrokom 
vladin predlog govori tudi o pre-
povedi kajenja v avtomobilih v pri-
sotnosti mladoletnih otrok. Prepo-
ved bi veljala tudi na funkcionalnih 
zemljiščih, kjer se opravlja zdra-
vstvena dejavnost. Na NIJZ predla-
gajo spremembo definicije zaprte-

ga prostora ter, da se iz predloga 
zakona zaradi pogostih kršitev iz-
ključi tudi možnost kadilnic. 

Temu in uvedbi licenc so se od-
ločno uprli gostinci in mali trgovci. 
V sporočilu medijem Sekcija za go-
stinstvo in turizem pri Obrtno-pod-
jetni zbornici Slovenije (OZS) ter 
Sekcija trgovcev OZS opozarjata, 
da nekateri zakonski predlogi v to-
bačni zakonodaji gostincem zno-
va neupravičeno omejujejo poslo-
vanje in jih prisiljujejo v nepotreb-
ne investicije. 

Tako v prvi vrsti zahtevajo, da se 
spremeni definicija zaprtega javne-
ga in delovnega prostora, saj, kot 
navajajo, v novem predlogu zakona 
ni ustrezne rešitve definicije zapr-
tega prostora oziroma se ta še za-
ostruje. Prav tako so odločno proti 
uvedbi dodatnih stroškov, ki bi nas-
tali z uvedbo licenc za prodajo to-
bačnih izdelkov. V iskanju podpore 

Andreja Hramec, 
ravnateljica OŠ Mozirje:

»Radovednost, dolgčas, posta-
vljanje pred vrstniki, želja po spre-
jetosti in uveljavljanju v skupini so 
glavni razlogi, zaradi katerih otroci in 
mladostniki, kljub temu da so dobro 
informirani o škodljivosti tobaka, po-
sežejo po cigaretah. 

V prostorih naše šole in na zu-
nanjih šolskih površinah je kajenje 
strogo prepovedano. Kršitve te pre-
povedi v času pouka ne zaznava-
mo. Občasno opazimo kakšno sku-
pino učencev zaključnih razredov, ki 
po končanem pouku kadijo v nepo-
sredni bližini šole. Tu in tam pri prvih 
nerodnih poskusih »zasačimo« tudi 
mlajše radovedneže. 

Seveda se ob takih priložnostih 
pedagoški delavci z učenci pogovo-
rimo in v večini primerov obvestimo 
tudi starše. V šoli se zavedamo nuj-
nosti zgodnje preventive, zato v sklo-

pu različnih predmetov učence osveščamo in opozarjamo na škodljive po-
sledice kajenja. V sodelovanju z zdravstveno službo izvajamo preventivne 
delavnice. Vključeni smo tudi v projekt Spodbujajmo nekajenje.

V sklopu razširjenega programa spodbujamo učence k zdravemu nači-
nu življenja. V okviru projekta Zdrav življenjski slog izvajamo dodatne špor-
tne aktivnosti za vse razrede, velik poudarek dajemo tudi zdravemu nači-
nu prehranjevanja. 

Za prijetno šolsko klimo in dobre medsebojne odnose si prizadevamo 
z učenjem komunikacijskih veščin in uporabo mediacije. Predvsem si pri-
zadevamo pri učencih čim bolj razvijati sposobnost kritičnega mišljenja in 
samostojnega odločanja. Kljub zaostrovanju zakonodaje so žal tobačni 
izdelki mladostnikom še vedno dostopni. Potrebno se je zamisliti tudi nad 
tem, kakšen zgled dajemo otrokom odrasli.«

Anonimna anketa med učenci 
OŠ Rečica ob Savinji o kajenju:
»Kajenje je čista »bedarija«, mladim bi morali prepovedati dostop do ci-

garet in trave, redno nadzirati, kaj in komu se prodaja po trgovinah. Jaz ni-
mam rada kadilcev, ker se ne zavedajo, da s kajenjem škodujejo tudi lju-
dem okoli sebe, največ pa sebi.«

 »Na naši šoli še nisem slišal, da bi bilo kajenje problem. Tu in tam kdo 
pove, da je poskusil prižgati cigareto, pa se je skoraj zadušil.«

»Sorodnik mi je povedal, da se v Celju na poti v šolo lahko dobi trava in 
eni hodijo v šolo že »zadeti«. Za tem se mi zdi, da je samo ena velika trgo-
vina, nekateri služijo na veliko. Sicer so pa veliko krivi starši, ki dajo svojim 
otrokom denar.«

»Upam, da me ne bo nikoli zamikalo, da bi kadila, ker je prenehati men-
da potem tako težko. Sicer pa ne vidim nobenega smisla v kajenju, samo 
denar zapravljaš.«

»Včasih mi starši pripovedujejo, da se je včasih kadilo v službi, v pi-
sarni. To si sploh ne morem predstavljati, kako neprijetno je bilo to za ne-
kadilce.«

»Včasih se v kakšni družbi počutim butasto, ko vsi okoli mene kadijo in 
potem zgleda, da moram jaz tudi kaditi. Zaenkrat še nisem poskusil, pa tu-
di denarja nimam za to.«

»O škodljivosti kajenja sem že slišala, naj bi vplival na slab voh, vid, imaš 
mastne lase, nimaš apetita, zato hujšaš, pa vse mogoče vrste raka povzro-
ča. Kdo si pa sploh želi takšne zdravstvene težave?!?! Mogoče samo nek-
do, ki je že zelo zasvojen.«

»Sicer imam žepnino, denar, ki bi ga lahko zapravil tudi za cigarete. Si pa 
ne predstavljam, da bi za to izvedeli starši, bil bi pravi pekel ...«

je v tem času Sekcija za gostinstvo 
in turizem na regijskih zborovanjih 
organizirala zbiranje podpisov peti-
cije proti omenjenim predlogom.

ODLOČEN DA ZA TOBAČNI SKLAD
Dejstvo je, da v enem desetle-

tju zaradi kajenja umre za celo Ce-
lje prebivalcev, kar je več kot zara-
di vseh nezgod, drog, samomorov 
in alkohola skupaj. Zato je smiseln 
predlog vlade, da uvede posebno 
dajatev, iz katere se bodo črpala 
sredstva za zdravljenje s tobakom 
povezanih bolezni ter sredstva za 
programe opuščanja kajenja ter 
preprečevanje kajenja. NIJZ pred-
laga, da se v ta »tobačni sklad« 
vključijo vse vrste tobačnih izdel-
kov pri zbiranju teh sredstev. Števil-
ne slovenske nevladne organizaci-
je so uvedbo takšnega sklada od-
ločno podprle.

Tatiana Golob
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Gospodarstvo, Iz občin

LJUBENSKI OBČINSKI SVET GOSTOVAL V PODJETJU KLS

Niso (še) največji, a so na globalnem trgu najboljši 
na svojem področju

OBČINA REČICA OB SAVINJI 

Nadomestne volitve v občinski 
svet bodo julija

Ker je s funkcije članice rečiškega občinskega 
sveta odstopila svetnica, je tamkajšnja občin-
ska volilna komisija pričela postopke za izvedbo 
nadomestnih volitev. Te bodo potekale 10. julija, 
in sicer v tretji volilni enoti, kamor sodijo naselja 
Grušovlje, Homec, Šentjanž in del naselja Polja-
ne (od hišnih številk 38 do 43). 

Občinska volilna komisija je na spletni strani 
občine objavila rokovnik za volilna opravila. Kan-

didati, ki želijo kandidirati na volitvah, potrebujejo 
15 podpisov volivcev, ki imajo stalno prebivališče 
v omenjeni volilni enoti. Kandidature z overjenimi 
podpisi podpore je potrebno občinski volilni ko-
misiji predložiti najkasneje do 15. junija ne glede 
na to, ali so kandidata predlagale politične stran-
ke ali skupine občanov. Nadomestne volitve bodo 
10. julija v gasilskem domu v Grušovljah.

Marija Lebar 

Direktor družbe KLS Ljubno Mirko Strašek 
je povabil člane ljubenskega občinskega sve-
ta v podjetje, da bi jim predstavili poslovne 
rezultate in načrte. Rezultati in načrti KLS se 
tičejo tudi dela občinskega sveta, saj so po-
vezani z umeščanjem novih objektov v pros-
tor, prostorske akte potrjuje prav občinski 
svet in imajo odločilen vpliv na razvoj občine. 
Svetniki so bili nad rezultati, ki jih je predsta-
vilo vodstvo podjetja, navdušeni. 

Župan Franjo Naraločnik je uvodoma pou-
daril zadovoljstvo, da se občina lahko ponaša 
s tako uspešnim gospodarskim subjektom, kot 
je KLS. Dejal je tudi, da je dobro, da so svetni-
ci in svetniki dobili neposredne informacije in 
vpogled zlasti v prihodnje načrte podjetja, saj 
bodo sodelovali pri sprejemanju končne odlo-
čitve o rabi prostora, seveda v mejah predpi-
sov.

SPREMENJENA STRUKTURA VODENJA
Mirko Strašek je povedal, da je ljubenski ob-

činski svet v prejšnjem sklicu že gostoval v pod-
jetju. Prav je, da se s poslovanjem in načrti druž-
be seznanijo tudi sedanji svetniki, saj se v pod-
jetju vsako leto dogajajo številne spremembe 
– vse od novih proizvodov, procesov do novih 
stavb. KLS iz srednje velike gospodarske druž-
be prerašča v veliko podjetje.

Spremembe se dogajajo tudi na kadrovskem 
področju. Z letošnjim majem so naredili več ka-
drovskih in organizacijskih sprememb. Za kre-
pitev na področju vodenja družbe so imenova-
li dva nova izvršna direktorja. Barbara Strašek 
Mirnik je izvršna direktorica za področje pro-
daje, nabave, razvoja, kontrole in kadrov, Samo 
Mirnik pa je izvršni direktor za proizvodnjo in in-
formatiko.

MOTO JE DOLGOROČEN 
TRAJNOSTNI RAZVOJ

Barbara Strašek Mirnik je predstavila poslov-
no kulturo in poslovno politiko družbe. Gre za 
medsebojno spoštovanje in kakovostne odnose 
tako med sodelavci kot do partnerjev in v lokal-
ni skupnosti. Na ta način se izboljšuje delovno 
vzdušje, kar posredno vpliva na uspešnost de-
lovnih procesov. 

V podjetju so že pred časom sprejeli etič-
ni kodeks. Pomembna je pripadnost podjetju 
in njegovemu vodstvu. Zaposleni so ogledalo 
podjetja, tudi zunaj delovnega časa, menijo v 
KLS, zato od zaposlenih pričakujejo, da bodo v 

tem duhu tudi ravnali.
V podjetju ne ciljajo na čim višji dobiček v 

kratkem času, temveč na dolgoročen in vzdržen 
razvoj, ki bo zagotavljal dolgoročno stabilnost 
podjetja, trajna delovna mesta, družbeno odgo-
vornost in visoke okoljske standarde, za katere 
imajo že zdaj certifikat.

Na globalnem trgu se srečujejo z nepošteno 
konkurenco, saj ta v več azijskih državah ne iz-

polnjuje niti osnovnih delovnih in okoljskih stan-
dardov, slabo plačuje zaposlene in koristi pro-
tekcionistične ukrepe države, kot so carinska 
zaščita, devalvacija lokalne valute in subvenci-
je cen jekla.

LETOS JUBILEJNI 
STOMILIJONTI KOS

Samo Mirnik je povedal, da v avtomobil-
ski industriji v tržnem segmentu zobatih obro-
čev pokrivajo 80 odstotkov trga v Evropi in 16 
odstotkov globalnega trga. Doslej so izdela-
li že več kot 90 milijonov kosov, ob koncu le-
ta pričakujejo, da bo izdelan jubilejni stomili-
jonti kos. 

Kar 96 odstotkov proizvodnje imajo avtoma-
tizirane ali robotizirane. Premorejo 135 robo-
tov in izdelujejo 270 različnih proizvodov. Njiho-
va prednost je prilagodljivost, saj vsakodnevno 
prejmejo okrog 100 sprememb naročil, na kate-
re se morajo fleksibilno odzivati.

Nenehno pozornost posvečajo kakovosti. 
KLS je najboljši proizvajalec zobatih obročev na 

Vodstvo podjetja KLS, župan Franjo Naraločnik in večina članov občinskega sveta. Ostali svetniki so 
se pridružili kasneje. (Foto: Marija Lebar)
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OBMOČNO ZDRUŽENJE RDEČEGA KRIŽA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Socialna dejavnost ena najpomembnejših za ljudi v 
stiski ali težavah

Po besedah sekretarke Ilke Kramer Marolt 
je območno združenje letos pripravilo že tri 

krvodajalske akcije, ki se jih je udeležilo skoraj 
250 darovalcev. (Foto: TG)

Z okroglo mizo pod naslovom »Povsod in za 
vsakogar. Že 150 let.« se je v Muzeju Rdečega 
križa Slovenije v nedeljo, 8. maja, pričel teden 
Rdečega križa. Z njim so obeležili tudi medna-
rodni dan omenjene organizacije. Teden se je si-
cer iztekel, a humanitarne dejavnosti pod nje-
govim okriljem ostajajo preko celega leta tudi v 
naši dolini. Območno združenje Rdečega križa 
Zgornje Savinjske doline je letos pripravilo že tri 
krvodajalske akcije, ki se jih je udeležilo skoraj 
250 darovalcev.

AKTIVNOSTI POMOČI LJUDEM V STISKI
Po besedah sekretarke združenja Ilke Kramer 

Marolt je bila socialna dejavnost ena izmed po-
membnejših dejavnosti, preko katere tudi letos 
izvajajo aktivnosti pomoči ljudem, ki so se znašli 
v stiski. Tako so pomagali pri plačilu položnic ne-
katerim posameznikom, razdeljevali prehram-
bene pakete, v katerih so se nahajali moka, riž, 

testenine, olja in konzerve, ter oblačila. V njihovi 
pisarni potekajo svetovalnice za demenco.

PROMOVIRANJE PROSTOVOLJNEGA DELA IN 
ORGANIZACIJE

Za promoviranje prostovoljnega dela in orga-
nizacije skrbijo z obiski osnovnih šol, kjer nižjim 
razredom predstavijo Rdeči križ skozi zgodbico 
o medvedku Henriju in risanko o Prostovoljčku 
Rdečega križa. Tako risanka kot pravljica sta po 
mnenju Kramer Maroltove primerni, da se prvo-
šolci spoznajo z dejavnostjo, s katero se ukvar-
ja Rdeči križ, ter pri njih spodbudi razmišljanje 
o tem, kaj lahko že oni storijo za to, da nekomu 
pomagajo. 

Na Rečici ob Savinji so s svojim delom navdu-
šili tudi starejše osnovnošolce. Ti so svoje znanje 
prve pomoči predstavili na regijskem tekmovanju 
osnovnih šol v Šempetru in zasedli peto mesto. 

Marija Šukalo

svetu po kakovosti proizvodov in dobav. Pohva-
lijo se lahko, da imajo le eno reklamacijo na dva 
milijona prodanih izdelkov. 

Čeprav imajo zaposleni 20 odstotkov višje 
bruto plače od državnega povprečja, delež stro-
škov dela v vrednosti prodaje pada, saj neneh-
no izboljšujejo produktivnost. Letošnji cilj je pri 
povprečno 230 zaposlenih doseči 43 milijonov 
evrov prodaje.

Lani so dosegli 113.258 evrov bruto doda-
ne vrednosti na zaposlenega, letošnji cilj je 
115.000 evrov. Pri tem so v letu 2015 državi pla-
čali več kot 4,25 milijona davkov in prispevkov, 
kar kaže na veliko družbeno pomembnost KLS.

Svetnici in svetniki so dobili neposredne informacije in vpogled v prihodnje načrte podjetja, saj bodo 
sodelovali pri sprejemanju končne odločitve glede aktov o rabi prostora. (Foto: Marija Lebar)

TUDI V 2016 NOVE INVESTICIJE
Glede na to, da so že lani in delno letos dosegli 

cilje, ki so si jih v strateških dokumentih zadali do 
leta 2017, so morali postaviti nove. »Zastavili smo 
si ambiciozne načrte, ki so uresničljivi. Dobrih re-
zultatov ni možno doseči tako, da si zastaviš cilje, 
ki jih boš z lahkoto dosegel, temveč le z visokimi 
cilji,« je ob tem dejal Mirko Strašek. 

Tudi letos bodo imeli velika investicijska vla-
ganja v objekte in tehnološko opremo. Čeprav 
so skupne zaloge iz nekdanjih 20 odstotkov zni-
žali na šest odstotkov vrednosti prodaje, jim pri-
manjkuje skladiščnih prostorov. Zato bodo zgra-
dili velik logistični center, ki bo pokril potrebe 

podjetja do leta 2025. Investirali bodo preko 14 
milijonov. Večina denarja bo namenjena poso-
dobitvi informacijskega sistema in izgradnji no-
vih proizvodnih zmogljivosti. 

NAČRTI ZA PRIHODNOST
Doslej so bili orientirani na izdelavo zobatih 

obročev za osebne avtomobile, načrtujejo iz-
delavo večjih za tovorna vozila in nekatere no-
ve proizvode. Do leta 2020 načrtujejo prodajo 
več kot 18 milijonov kosov in svoj globalni delež 
zvišati na 20 odstotkov. Vrednost prodaje bo do-
segla 65 milijonov evrov. Za dosego omenjenih 
ciljev bodo še zaposlovali, pretežno visoko stro-
kovne sodelavce. Vseh zaposlenih bo 260 do 
270. Razvoj bo potekal v smeri industrije 4.0 – 
pametne tovarne, ki temelji na digitalizaciji in in-
formatizaciji procesov. Na tej osnovi bodo pove-
čali produktivnost za več kot 20 odstotkov in oh-
ranili svetovno konkurenčnost podjetja.

SREČUJEJO SE Z OMEJITVAMI
Pri teh načrtih so naleteli na ovire, ki nanje 

skoraj nimajo vpliva. Omejitve jim predstavlja 
energetika in zemljišča, ki so potrebna za pove-
čan obseg poslovanja. Pričakujejo, da bo Elek-
tro Celje, ki skrbi za ustrezno infrastrukturo ozi-
roma električne vode, storilo potrebne korake 
in jim v prihodnje omogočilo dobavo električ-
ne energije, potrebne za povečano proizvodnjo. 
Prav tako želijo, da bi se v kratkem uredila razši-
ritev industrijsko podjetniške cone in druga raz-
merja na zemljiščih, ki so jim potrebna, da ne bi 
bilo treba proizvodnje seliti kam drugam iz obči-
ne ali države.

Marija Lebar
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OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Nizka poraba sredstev za zimsko 
vzdrževanje občinskih cest

OBČINSKI SVET NAZARJE

Vodarina ostaja na lanski ravni, 
omrežnina nižja

Na zadnji seji nazarskega občinskega sveta 
so obravnavali elaborata o izvajanju obveznih 
javnih gospodarskih služb preskrbe s pitno vo-
do ter odvajanja in čiščenja komunalne odpa-
dne vode. Elaborata, ki ju je pripravil izvajalec 
obeh javnih služb v občini Nazarje, to je Komu-
nala Mozirje, je svetnikom predstavil župan Ma-
tej Pečovnik. Komunala je pripravila tudi poroči-
lo o izvajanju omenjenih služb za leto 2015. Ob-
činski svet je sprejel sklep, da soglaša tako s po-
ročilom kot s cenami za letos, ki so bile predsta-
vljene v obeh elaboratih.

Predhodno je poročilo in oba elaborata obrav-
naval odbor za gospodarstvo, varstvo okolja in 
gospodarske javne službe, na seji odbora so bi-
li prisotni tudi predstavniki Komunale. Kot je bilo 

Rečiški občinski svet je na aprilski seji med 
ostalim sprejemal poročilo o zaključnem računu 
proračuna občine za preteklo leto. Še pred tem 
je poročilo na svoji seji obravnaval odbor za go-
spodarstvo, varstvo okolja in gospodarske jav-
ne službe. Svetniki so po podrobnejši predstavi-
tvi lanskega proračuna, ki jo je podal župan Vin-
ko Jeraj, poročilo potrdili.

V minulem letu je imel rečiški proračun nekaj 
več kot 1.908.000 evrov prihodkov in 1.963.000 
evrov odhodkov. Nastala je negativna razli-
ka 55.000 evrov, ki so jo pokrivali z ostankom 
sredstev iz prejšnjega leta. Lani se niso zadolže-
vali, odplačali pa so 117.860 evrov dolga.

Razpravljal je le svetnik Marko Atelšek. Menil 
je, da je med drugim pohvalno ravnanje s sred-
stvi za zimsko vzdrževanje cest, saj je bil pora-
bljen znesek kar pet odstotkov nižji od načrto-
vanega in je znašal nekaj več kot 36.000 evrov. 
Župan Jeraj je pojasnil, da je občina v tej zvezi 
sprejela nekatere ukrepe, med drugim tudi sle-
dilce voženj, ki so pripomogli k racionalizaciji iz-
vajanja zimske službe.

Ostali svetniki na predstavljeno gradivo niso 
imeli pripomb. Soglasno so potrdili sklep, da so 
seznanjeni z zaključnim računom proračuna za 
leto 2015 in ga potrjujejo.

Marija Lebar

posredovano v gradivu za občinski svet, so bile 
v letu 2015 spremembe cen za preskrbo s pitno 
vodo in za odvajanje ter čiščenje komunalne od-
padne vode nižje od desetih odstotkov, kar po-
meni, da se te cene za leto 2016 ne bodo spre-
menile. Če bi bile višje od desetih odstotkov, bi 
bilo po uredbi potrebno začeti postopek spremi-
njanja cen na občinskem svetu. 

Nekoliko so bili lani nižji stroški vlaganj v in-
frastrukturo oziroma vzdrževanje vodov, zato se 
za malenkost znižata obe omrežnini. Znižanje je 
res minimalno in se bo na položnici odražalo le 
v nekaj centih, pravi direktor Komunale Andrej 
Ermenc. Nove omrežnine oziroma cene veljajo 
od prvega maja letos. 

Marija Lebar

BSH HIŠNI APARATI NAZARJE

Novi direktor v BSH je Boštjan Gorjup

Boštjan Gorjup je direktor, odgovoren za 
področje gospodarjenja v BSH Hišni aparati 

Nazarje. (Foto: Marija Lebar)

Boštjan Gorjup je od 1. maja novi direktor v BSH 
Hišni aparati d.o.o. Nazarje, odgovoren za področje 
gospodarjenja. Zadnji dve leti je opravljal funkcijo di-
rektorja financ in kontrolinga za regijo Evropa v cen-
trali skupine BSH v Münchnu. Njegov predhodnik 
Manfred Kosch, ki je v Slovenijo prišel leta 2014, je s 
1. majem prevzel funkcijo direktorja v BSH Švica, kjer 
je zadolžen za področje gospodarjenja.

Boštjan Gorjup je skupaj z vodstvom BSH Hi-
šni aparati Nazarje odgovoren tudi za poslova-
nje v prodajni regiji BSH Adriatic East, v katero 
sodijo še Romunija, Hrvaška, Srbija, Bolgarija, 
Bosna in Hercegovina, Črna gora, Makedonija, 
Kosovo in Albanija.

Marija Lebar 

Vlada zagovarja 
pozitivne učinke davčnih 
blagajn

Po podatkih FURS-a so zavezanci, ki upo-
rabljajo davčne blagajne in so oddali obračun 
DDV, izkazali za 7,1 odstotka več vplačil DDV kot 
tisti, ki so jih oddali za to obdobje lani. Pozitivni 
učinki se kažejo tudi iz večjega števila prijav fi-
zičnih oseb v zavarovanje, ocenjenih na 4,8 mi-
lijona evrov.

Kmetje bodo pravičneje 
obdavčeni

V pripravi je zakon o ugotavljanju katastrske-
ga dohodka, ki bo po prepričanju vlade kmete 
pravičneje obdavčil. Zakon je vlada pripravila v 
sodelovanju s strokovnjaki s področij agrarne in 
ekonomske stroke, predstavniki kmetijsko-go-
spodarske zbornice in sindikata kmetov. Prina-
šal naj bi bolj enakopravno obravnavo kmetov 
ter uvedel pravičnejše in enakopravnejše stan-
darde na tem področju.

Razmišljajo o smotrnosti 
omejitve dolgotrajne 
bolniške odsotnosti

V jeseni naj bi ministrstvo za zdravje predsta-
vilo osnutek novega zakona o zdravstvenem 
varstvu in zdravstvenem zavarovanju. Čeprav 
predlogi še niso javni, je v javnost prišla infor-
macija, da snovalci novega zakona preučuje-
jo smiselnost omejitve dolgotrajne bolniške od-
sotnosti na eno leto, razmišljali naj bi tudi o uva-
janju čakalnih dni za bolniško in zasebnem za-
varovanju za odsotnosti. Sindikati že opozarjajo, 
da so to že znane delodajalske zahteve, s kateri-
mi se ne strinjajo.

Občinski redar bo lahko 
zadržal storilca prekrška

Predlog novele o občinskem redarstvu, ki ga 
je pripravilo ministrstvo za javno upravo in je tre-
nutno v medresorskem usklajevanju, prinaša 
novosti v pristojnostih občinskega redarja. Le- 
ta bi po novem lahko zadržal osebo, če ne bo 
mogel ugotoviti njene identitete. Storilec prekr-
ška bo v pridržanju tako dolgo, dokler bo nuj-
no za izvedbo postopka o prekršku, če je pristo-
jen prekrškovni organ redarstvo. Novost je tudi 
pravica uporabe telesne sile občinskega redar-
ja takrat, ko se oseba upira, in ne zgolj, ko je tre-
ba odvrniti napad.

TG
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KMETIJSKO GOZDARSKI ZAVOD CELJE – IZPOSTAVA MOZIRJE

Subvencijska kampanja uspešno zaključena
S 6. majem se je zaključila letošnja kampanja 

vnosa zbirnih vlog za neposredna plačila v kme-
tijstvu. Vloge je možno vlagati oziroma dopolnje-
vati še do 31. maja. Na mozirski izpostavi Kme-
tijsko gozdarskega zavoda (KGZ) Celje so z od-
zivom upravičencev zadovoljni, saj so bile le tri 
vloge podane po preteku rednega časa.

Za dodane zahtevke v zamudnem roku sledijo 
odbitki, in sicer en odstotek zneska za vsak delov-
ni dan zamude za vse zahtevke, razen za zahtev-
ke za izplačilo plačilnih pravic. Za te znaša odbi-
tek tri odstotke za vsak delovni dan zamude. 

NEKATERI NE MARAJO VEČ VLAGATI VLOG
Štefka Goltnik, koordinator II na mozirski iz-

postavi KGZ Celje, je povedala: »Letos je bilo pri 
nas v aplikacijo za vnos zbirnih vlog vnešenih 
935 vlog, od tega le tri v zamudnem roku. V le-

tu 2015 je bilo 958 vlog. Število je letos manjše, 
ker nekateri ne marajo več vlagati vlog. Želijo se 
razbremeniti vseh obveznosti in nenehnih kon-
trol. Nekatere kmetije so površine priključile drugi 
kmetiji in potem seveda ne vlagajo vlog, ker nima-
jo več površin. Nekaj vlog je bilo tudi novih, pred-
vsem tistih, ki imajo registrirane dopolnilne dejav-
nosti in morajo v skladu z novo uredbo o dopol-
nilnih dejavnostih obvezno vlagati zbirne vloge.«

Kot je Goltnikova še dejala, je vnos potekal do-
kaj nemoteno. Veliko je bilo aktivnosti v zvezi z 
novimi orto foto posnetki, ki so bili za našo do-
lino napravljeni lani julija. Skoraj vsi kmetje so 
morali pred vnosom zbirnih vlog zadeve – po-
vršine v uporabi – urediti predhodno na upravni 
enoti. Brez usklajenih podatkov v registru kme-
tijskih gospodarstev vnos zbirne vloge namreč 
ni mogoč. 

KAR 250 KMETIJ VLOŽILO ZAHTEVKE ZA UKREP 
PAŠA GOVEDI

Dokaj dobro je bil med kmeti sprejet novi 
ukrep paša govedi, saj je kar 250 kmetij vloži-
lo zahtevke za ta ukrep. Zahtevke so lahko vla-
gale kmetije, ki pasejo živali na svoji kmetiji in 
na planini ali imajo v paši živali na svoji kmeti-
ji vsaj 120 dni in so premiki živali urejeni v skla-
du s predpisi. 

»V zvezi s tem ukrepom smo dali na ministr-
stvo za kmetijstvo pobudo, da v naslednjem le-
tu dovolijo tudi nočno pašo, potem krajše preki-
nitve paše preko poldneva, ko so lahko tempera-
ture zelo visoke, in da dovolijo pašo tudi na dru-
gih kmetijah. Ali bo to sprejeto, bomo vedeli ver-
jetno šele pred naslednjo kampanjo,« je pojasni-
la Štefka Goltnik.

Marija Lebar

PREDAVANJE ZDENKE PRESEČNIK FIRŠT KAKO PAMETNO RAVNATI Z DENARJEM 

Vsako varčevanje nosi tveganja, a največje je, če nič 
ne varčuješ

Udeleženci predavanja so z zanimanjem prisluhnili nasvetom o varčevanju. (Foto: Marija Šukalo)

Samostojna finančna svetovalka Zdenka 
Presečnik Firšt je spregovorila tudi o zgodovini 

bančništva. (Foto: Marija Šukalo)

Društvo računovodij, finančnikov in revizorjev 
Zgornje Savinjske doline je pripravilo predavanje 
Zdenke Presečnik Firšt. V Medgen borzi na Re-
čici ob Savinji je samostojna finančna svetoval-
ka spregovorila na temo Kako pametno ravna-
ti z denarjem. 

ŽELI DVIGNITI FINANČNO PISMENOST
Njeno delo temelji na dolgoletnih delovnih iz-

kušnjah v računovodstvu in nenehnem izobra-
ževanju, s katerim si je pridobila potrebne licen-
ce. Osvešča namreč ljudi na finančnem podro-
čju, s čimer želi dvigniti finančno pismenost. Po-

samezniki namreč nimajo dovolj znanj in časa, 
a si želijo sredstva čim bolje oplemenititi. Vlaga-
nja naj bi jim prinesla čim večje donose s čim 
manj stroški. 

Za lažje razumevanje vlaganj je spregovorila 
o zgodovini denarja, o razlikah v inflaciji in defla-
ciji ter logiki varčevanja. Povedala je, da je bistvo 
uspešnosti bančniškega sistema v zaupanju 
med centralno banko, poslovnimi bankami in 
državo. Ta namreč odreja finančno politiko. 

ZA SVOJE FINANCE MORAMO PREVZETI 
ODGOVORNOST SAMI

»Svet še nikoli ni bil tako zadolžen kot danes, 
a bančniki si zatiskajo oči. Ekonomisti sicer opo-

zarjajo na krizo, ki jo svet še ni doživel. Ta bo 
nastala na vseh celinah, saj svet še nikoli ni bil 
tako povezan, kot je danes,« je dejala Presečnik 
Firštova, ki je prepričana, da moramo za svoje fi-
nance prevzeti odgovornost sami in začeti var-
čevati. 

Idealno varčevanje je tisto, ko se mi sami od-
ločimo, kdaj bomo to storili in kakšno količino 
denarja bomo vložili, privarčevana sredstva pa 
lahko dvignemo kadar koli. Pri tem so prave in-
formacije in koristni nasveti še kako dobrodošli. 
»Vsako varčevanje nosi svoja tveganja, a naj-
večje tveganje je, če nič ne varčuješ,« je med 
drugim v zaključku izpostavila predavateljica. 

Marija Šukalo
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Organizacije, Iz občin

OBČINSKI SVET SOLČAVA

V kratkem 
razpis za 

sofinanciranje 
malih čistilnih 

naprav
Z namenom, da bi spodbudili izgradnjo malih 

komunalnih čistilnih naprav in na tak način za-
dostili zakonskim zahtevam o odvajanju odpad-
nih komunalnih vod, so na Občini Solčava prip-
ravili nov pravilnik o sofinanciranju teh naprav 
na svojem območju. Pravilnik je županja Kata-
rina Prelesnik na zadnji seji predstavila članom 
občinskega sveta. Ti so sprejeli sklep, da pravil-
nik potrjujejo.

Predlog pravilnika in razpisne dokumentaci-
je, povezane z njim, je predhodno obravnaval in 
potrdil odbor za okolje in urejanje prostora. Obči-
na bo v kratkem objavila ustrezen javni razpis. V 
letošnjem proračunu je za sofinanciranje malih 
čistilnih naprav namenjenih osem tisoč evrov. 

Upravičenci, ki lahko kandidirajo za sredstva, so 
fizične osebe s stalnim bivališčem v občini. Lahko 
bodo uveljavljali do polovice upravičenih stroškov 
za postavitev naprave oziroma največ 1.500 evrov 
na napravo oziroma za rastlinsko čistilno napravo 
brez DDV, in sicer za nakup male čistilne naprave 
velikosti do 50 PE z vključenimi stroški montaže in 
vgradnje (tudi izkop) ter njenega prvega zagona z 
nastavitvijo parametrov. Upoštevajo se upravičeni 
stroški, ki nastanejo v letu objave razpisa za posa-
mezno proračunsko leto.

Marija Lebar

GORNJEGRAJSKI GASILCI Z NOVO PRIDOBITVIJO

Vozilo in motorno brizgalno predali namenu

Župnik Ivan Šumljak je blagoslovil novo vozilo, motorno brizgalno, skrbnika obeh pridobitev in 
prisotne pred gornjegrajsko katedralo. (Foto: ŠMS)

V nedeljo, 8. maja, so gornjegrajski gasilci 
slovesno predali namenu moštveno vozilo in 
motorno brizgalno. Podobno se je zgodilo pred 
43 leti. Vozilo, ki so ga kupili takrat, je že davno 
odslužilo namenu, motorna brizgalna pa je bi-
la v uporabi do sedaj. Obe pridobitvi je v želji, da 
bi jim dobro služili, a da bi ju čim manjkrat pot-
rebovali, blagoslovil gornjegrajski župnik Ivan 
Šumljak, ki je opravil tudi mašni obred.

Številni gasilci in farani so prisostvovali 
pozdravnim besedam predsednika Prostovolj-
nega gasilskega društva Gornji Grad Draga Fa-
leta. Povedal je, da so v društvu veseli novih, za 
njih nujnih pridobitev. Zahvalil se je Občini Gor-
nji Grad in vsem, ki so na kakršenkoli način po-
magali pri nabavi opreme. Župan Stanko Ogradi 
je poveljniku društva Marku Fedranu podelil klju-
če avtomobila in gasilcem zaželel varno vožnjo. 

Župan Stanko Ogradi je ključe moštvenega 
vozila izročil poveljniku PGD Gornji Grad Marku 

Fedranu. (Foto: ŠMS)

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI 

Se bodo šolarji to jesen greli po 
novem?

Na sejah rečiškega občinskega sveta je bi-
la večkrat obravnavana tema o (pre)dragem 
ogrevanju objekta rečiške osnovne šole. Občin-
ski svet v tem sklicu je odločil, da se na javnem 
razpisu izbere najbolj ustrezen način ogrevanja 
oziroma najoptimalnejši energent. Občina je pri-
pravo postopka zaupala ustreznemu zunanje-
mu izvajalcu Evropskemu pravnemu centru, Ma-
ribor. O poteku postopka je župan na zadnji seji 
seznanil občinske svetnike.

Občina je marca objavila javni poziv promo-
torjem k oddaji vloge o zainteresiranosti za iz-
vedbo preureditve kotlovnice OŠ Rečica ob Savi-
nji. Javni poziv je bil zaključen v začetku aprila, 
nanj so se prijavili trije ponudniki. Ti so v ponud-
bah podali svoje predloge sanacije kotlovnice, 
vrsto energenta, oceno investicije, oceno letnih 
stroškov ogrevanja in rok realizacije projektov. 

Občina bo pred odločitvijo o realizaciji projekta 
izvedla z vlagatelji še strokovni razgovor zaradi 
podrobnejše določitve vseh zahtev in pogojev. 

Svetnico Vero Slokan je zanimalo, ali se je 
za omenjeni projekt moč prijaviti na razpis Eko 
sklada. Župan je pojasnil, da bi bilo to mogo-
če ob pogojih, ki jih sklad določa, to pomeni tu-
di sanacijo stavbnega pohištva in fasadnega 
ovoja objekta. Svetniki so izrazili skrb, da bo za-
radi počasnega postopka zamujena še ena se-
zona ogrevanja šole, v kolikor se sanacija ne 
bo izvedla v času letošnjih počitnic. Župan je 
menil, da bodo dela izvedena pravočasno in 
bo šolska zgradba jeseni ogrevana na nov na-
čin, s tem bo prihranjenih kar nekaj proračun-
skih sredstev, s katerimi so plačevali doseda-
nje ogrevanje na plin.

Marija Lebar

Pohvalil jih je za njihov trud in delo ter dodal, da 
odgovornost za gasilstvo leži na vseh, ne le na 
gasilcih. Predsednik Gasilske zveze Zgornje Sa-
vinjske doline Janko Žuntar je izrazil veselje, da 
jim je v Gornjem Gradu uspelo zaključiti dolgole-
ten trud za nabavo nujne opreme.

Ob tej priložnosti je bilo podeljena plamenica 
Gasilske zveze Slovenije Alojzu Mavriču. Skrbnik 
vozila Simon Repenšek je iz rok poveljnika Fedra-
na prejel ključe avtomobila, za katerega bo odslej 
skrbel, strojnik Tadej Černevšek pa je poskusno 
prižgal motorno brizgalno. Da se gasilski praznik 
ni takoj zaključil, so poskrbele gasilke in domačin-
ke, ki so pogostile prisotne pred cerkvijo.

ŠMS
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DRUŽBENA PARALAKSA V GALERIJI ŠTEKL

Različni pogledi na enake stvari z društvom Artus

Del ustvarjalcev, ki so na ogled postavili svoja dela. (Foto: ŠMS)

S pomladjo se je v gornjegrajsko 
galerijo Štekl vrnila umetnost. Ko-
nec aprila so kot prvi razstavljavci 
v tej sezoni svoja dela postavili na 
ogled člani Umetniškega društva 
Artus. Predstavili so likovna dela 
na temo družbene kritike v različ-
nih tehnikah, slikarski, fotografiji, 
grafičnem oblikovanju in kiparstvu.

»Sami pravijo, da nam vesolje s 
svojo velikostjo predstavlja izredno 
misteriozno področje. V vsej svoji 
veličini skriva ogromno neznane-
ga. Predstavljajmo si samo za hip, 
da nekje daleč stran obstaja druga 
civilizacija, drugi planeti, druge ob-
like življenja ali celo vzporedne di-
menzije, kjer se dogodki lahko od-
vijajo v popolnoma drugačnem za-
poredju,« je o razmišljanju ustvar-
jalcev povedala Nika Kolenc, ki 

ralaksa, sta bila kitarista Nace Ser-
dišnek in Gorazd Planko. Pozdrav-
ne besede in zahvalo razstavljav-
cem je spregovorila predsednica 
društva Tatjana Bezovšek.

»Letošnje leto bo v galeriji Štekl 
posvečeno mladim,« je še povedala 
Nika Kolenc. »Mladim ustvarjalcem 
po srcu in letih. Želimo, da se dela, ki 
bodo razstavljena, dotaknejo vseh 
generacij, da o njih teče burna raz-
prava in da s pomočjo umetnosti 
preženemo okupatorje naših sve-
tov, da s pomočjo umetnosti zadi-
hamo svež zrak miselne svobode, 
sprejemanja drugačnosti in si dovo-
limo razmišljati in živeti s svojo gla-
vo. Mladim želimo pokazati, da jih 
slišimo, da jih cenimo in si želimo 
njihove družbe.«

ŠMS

skrbi za galerijsko dejavnost v gor-
njegrajskem kulturnem društvu.

V Šteklu so svoja dela razstavi-
li Klemen Belavić, Edin Hodžič, Ma-
teja Krušlin, Lea Lipnik, Štefan Ma-

tjaž, Samo Novinšek, Blaž Pečnik, 
Anže Polovšak, Miha Robnik, Ma-
tej Tomažin in Margarita Ulokina. 
Glasbena gosta, ki sta popestrila 
razstavo z naslovom Družbena pa-

21. PESEM POMLADI

Poklon zborovskega petja slovenski pesmi

Zborovodja moškega pevskega zbora Matjaž 
Železnik je prejel zahvalo in cvetje iz rok Jasne 

Purnat. (Foto: ŠMS)

Ženski pevski zbor iz Bočne si je močan aplavz prislužil z izvedbo Avsenikove skladbe Jadraj z menoj. 
(Foto: ŠMS)

V soboto, 7. maja, je v Bočni, na tradicionalni 
prireditvi Pesem pomladi nastopilo sedem pev-
skih zborov, ki so z bogatim repertoarjem goto-
vo zadovoljili pričakovanja obiskovalcev priredi-
tve. Prireditev, ki so jo organizirali bočki kulturni-
ki, ni namenjena le nastopom zborov, ampak tu-
di druženju ob koncu. Letos je slovenska pesem 
zadonela iz kar 170 grl pevcev, ki se radi odzo-
vejo povabilu organizatorja.

Uvodni in zaključni nastop je pripadel doma-
čim pevcem. Medtem ko je ženski pevski zbor 
pod vodstvom Jožeta Pustoslemška v svoj re-
pertoar dal Avsenikovo Jadraj z menoj, se je 

moški zbor s pesmijo Ana pesmica s paše pok-
lonil stoletni zgodovini zborovskega petja v kra-
ju. Moški zbor vodi Matjaž Železnik, ki nastopil 
še z Mešanim pevskim zborom upokojencev 
in invalidov Mozirje. Ta se je s pesmijo V Mo-
zirskem gaju poklonil lepotam svojega kraja.

Tudi preostali zbori so se predstavili večino-
ma z narodnimi in ljudskimi skladbami. Glasen 
aplavz so z izvedbo Plestenjakove Samo en po-
ljub poželi člani Moškega pevskega zbora KUD 
Obrtnik Slovenska Bistrica – Polskava. Nasto-
pila sta še ženska pevska zbora KUD Ljubečna 
Celje in društva upokojencev in medobčinske-

ga društva invalidov iz Velenja ter Mešani pev-
ski zbor Logatec, ki se letos odpravlja na turne-
jo po Argentini.

Kako glasba povezuje ljudi in je pomemben 
del življenja od zibelke do groba, je izpostavila 
moderatorka prireditve, predsednica Kulturnega 
društva Bočna Anita Ugovšek. S svojo zagna-
nostjo in s pomočjo ostalih članov društva do-
kazuje, da je petje, ples in na splošno kultura del 
nas in da si zanjo ni težko vzeti časa.

ŠMS
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PATER DR. KAREL GRŽAN O SESTAVINAH ZA 
ZADOVOLJSTVO ŽIVLJENJA

Za rast v odnosu 
so potrebni 

potrpežljivost, 
skromnost in 

vztrajnost 
V Medgen borzi na Rečici ob Savinji je v pone-

deljek, 25. aprila, številnim obiskovalcem preda-
val pater dr. Karel Gržan. Govoril je o odnosih in 
»sestavinah«, ki so potrebni za harmonične od-
nose. O slednjih je pisal v svoji knjigi Začinjeno 
za življenje. V njej ob zgodbah bralec najde tudi 
zanimive kulinarične recepte Branislave Belović, 
ki knjižnemu delu dajo posebno noto. 

Gržan je poudaril, da, če želiš okušati dobro v 
življenju, moraš imeti občutek za dobra razmer-
ja in harmonijo. V razmerjih se ne smemo duši-
ti. Da ne bi prihajalo do tega, se je potrebno ve-
liko učiti in marsikaj spremeniti. Človek namreč 
postopno zori in raste, spoznava to, kar je naj-
boljše za njegovo počutje. Pri tem ni pomembno 
krepiti le telesa, temveč tudi duha. Za rast v od-
nosu so potrebni tudi potrpežljivost, skromnost 
in vztrajnost. 

»Vsi se lahko učimo, kaj je pomembno za čas 
zaljubljenosti in čas ljubezni, kako zoreti skozi 
krize, si izboljšati notranje počutje, rasti v med-
sebojnem odnosu in ga tkati iz potrpežljivosti, 
vztrajnosti, odpuščanja. Vse te začimbe v pra-
vi odmerjenosti so pomembne v kulinariki živ-
ljenja. Prav tako je pomemben duhovni kvas, ki 
naj nas drži v duhovnem ravnovesju in uravna-
va druga čutenja,« je med drugim izpostavil pre-
davatelj, ki je svoje trditve pogosto obarval s hu-
morjem. 

Marija Šukalo

Gržan: »Tako kot je torta premazana z nadevi, 
je potrebno tudi v odnos dodati spoštovanje, 

zvestobo, sočutje …« (Foto: MŠ)
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

V porečju bistre Savinje (8)

ZANIMIVA ZADREČKA DOLINA 
Ko se v naših dneh voziš z avtom iz Vrbovca 

v Gornji Grad, še opaziš na ostrih ovinkih seda-
nje banovinske ceste, da je nastala iz poljskih 
poti in stez, ki se drže štirioglatih in pravokotnih 
njiv. Šumovito Dobrovlje, pogozdeni, piramidas-
ti in tolsti vrhovi, Čreta, Tolsti vrh, Mostne, Koka-
rica, Krašica z Golimi vrtačami, Lipa, Pretkovica 
in Slopi so kmalu za tabo. Severno pobočje in 
hladno vznožje Menine planine na južni strani, 
na severozapadni pa ostroizoblikovani Rogatec, 
po svojih značilnih potezah imenovan tudi spe-
či »Menih« ali »Kapucinar«, in Hom ter Lepenatka 
se vedno bolj zbližujejo in pritiskajo tako na po-
tok in njegovo dolinico, da je za njo in belo cesto 
komaj še dosti prostora. 

Za Bočno, ki te nad njo pozdravlja »Grič« s 
cerkvijo svetega Petra, se ti zdi, da se voziš v go-
renjsko Kamnogorico ali Kropo. In res! Predno 
zavije avto v mestece, mora še prej skozi majč-
keno selo. Samo štiri hiše z žago in gostilno sto-
je tam ob Dreti in ob izviru Krope, ki sicer ni vro-
ča kakor krop, a takoj ob izviru tako močna, da 
more Dreta z njeno pomočjo od tod naprej nosi-
ti splave. Še nekaj ovinkov skozi ozko, naravnost 
stisnjeno »Okno« med Menino in »Gradiščem«, 
kjer ti Zagradišnik mimogrede kaj pove o zakle-
ti deklici, in že se zasvetijo svetlobeli, v solncu in 
zelenju se lesketajoči visoki zidovi impozantne 
cerkve z visoko kupolo in bel grad pred njo; to je 
Gornji Grad; tesno združeni naselbini, ki je nas-
tala tekom stoletij okoli njega, je dal rast, slavo in 
lepo doneče ime.

Gornji Grad

med vseh najbližje izvirkom bistre Savinje; po re-
dni avtomobilski zvezi spojeno z zunanjim sve-
tom ob Savinji, po cestah pa z mestom Kamni-
kom in s trgom Ljubno.

Mesto Gornji Grad ima samo eno cesto ali uli-
co; kar je v njem še drugih prometnih žil in zvez, 
so same ozke poti, steze in brvi preko Drete. Tu-
di edina cesta je ozka; samo tam, kjer zavije v le-
po speljanem loku okoli vzvišeno stoječe, nekoč 
ograjene cerkve, se razširi ugodno in mestno ta-
ko, da je tu celo dosti prostora za okusen, kratek 
drevored. V njegovi senci stoji majčken paviljon, 
pa tudi klopi, ki v vročih poletnih dneh niso nik-
dar prazne, ker v tem času Gornji Grad ni nikdar 
brez letoviščarjev. Saj se vsako leto radi vračajo 
semkaj radi svežega gozdnega in gorskega zra-
ka, radi umerjene solnčne toplote, pa tudi zara-
di zelo zmernih cen, ki lahko služijo kot vzgled 
mnogim drugim letoviščem.

Nekaj onega sijaja, ki za nas obdaja v sre-
dnjem veku naše gradove, graščine, cerkve in 
samostane, sije tu še vedno skozi line prastare-
ga cerkvenega stolpa, ki kaže v svojem pritličju 
še pristna romanska okna; zliva se skozi visoke, 

epileptične kupole v prostorno notranjost nove, 
v renesančnem slogu zidane katedrale in obje-
ma kakor bršljan nerazdružljivo svetlo bele zido-
ve ponosne, moderne graščine, naslednice čas-
titljivega benediktinskega samostana. 

Ostanki starega obzidja in stolpi, zarjave-
li grbi različnih ljubljanskih knezoškofov, zlas-
ti pa oni velezanimivi nagrobni kamni in spo-
minske plošče, ki so brez vsakega reda in brez 
vsakega razumevanja na novo vzidane v skri-
to, južno zunanjo cerkveno steno, vse to le še 
živo spominja na čast in slavo oseb onih dav-
nih dni, ko so v Gornjem Gradu s sijajnim dvo-
rom in spremstvom stalno stolovali ali mimo-
grede bivali visoki cerkveni in tudi drugi dosto-
janstveniki. 

Poleg grobnih plošč z latinskimi napisi, ki jih 
je dal postaviti drugi ljubljanski škof Kr. Ravbar 
sebi, svojemu Juriju de Turri, svojemu vzgojite-
lju in gornjegrajskemu sodniku, gledaš in čitaš 
tu spomenike z nekdanjih grobnic škofa Franči-
ška Kacijanarja, Jak. Kacijanarja in Janeza Kaci-
janarja, ki je bil kot cesarski poveljnik v bojih pro-
ti Turkom osumljen izdajstva, zahrbtno ubit od 
Nikolaja Zrinjskega. 

Relief na njegovem spomeniku je velezani-
miv. Prikazuje vojskovodjo v viteškem oklepu. 
Pod njim dve alegoriji, ki se nanašata na njego-
vo žalostno smrt. Na prvi pije žerjav brezskrbno 
iz studenca sredi grajskega dvorišča. Tedaj mu 
zvita lisica pregrizne vrat. Na drugi leze ostud-
na kača skozi mrtvaško glavo; kača nosi človeš-
ko glavo z značilnimi na Kacijanarjevega moril-
ca kažočimi potezami in dolgimi brkami. 

Med spominskimi ploščami, ki jih je deve-
ti ljubljanski škof Tomaž Hren nekaterim svojim 
prednikom da napraviti in tudi sebi – skoro 25 
let pred smrtjo – slavi ena škofa Baltazarja Rad-
liča, da je bil »Slavice dicendi peritissimus«. (L. 
1579 umrl.) 

Četudi pri naglem ogledovanju mesta in nje-
govih znamenitosti ne zaslediš nobenih vidnih 
spominov na nekdanji samostan menihov in re-
da sv. Benedikta v Gornjem Gradu, ki so ob Dre-
ti in Gornji Savinji vršili nad 300 let važno kultur-
no delo, vendar spomin na nje še živi med naro-
dom in se je ohranil do današnjega dne v mno-
gih imenih. Ti benediktinci s svojo opatijo, s svo-
jimi obsežnimi posestvi, s svojimi mnogoštevil-
nimi podložniki celo pri Braslovčah, pri Šoštanju 
in v Kozjem, so s svojim velikim vplivom krepko 
stali na strani svojih mogočnih zaščitnikov celj-
skih grofov in so njihove državnopolitične tradi-
cije in aspiracije gojili še potem, ko je v Beogra-
du z Ulrihom padel zadnji Celjan.

Nadaljevanje prihodnjič.

Gornji Grad pred prvo svetovno vojno

Mesto sicer šele od 5. avgusta 1928, kajti te-
ga dne je naš kralj podpisal listino, s katero je 
bil prejšnji trg pomaknjen znatno stopnjo višje. 
Po številu hiš in prebivalstva, po razsežnosti in 
obsegu mestnega pomerija ne stoji na prvem 
mestu med slovenskimi mesti, kakor tega tu-
di Laško, najnižje ležeče mesto ob Savinji, ne 
more trditi o sebi. Pa ima na sebi vendar mno-
go mestnega značaja, na svojem zunanjem, pri-
kupnem licu, a nič manj tudi v svoji vele zanimi-
vi, slavni preteklosti in ravno zato tudi v svojem 
sedanjem življenju, v duši svojega prebivalstva. 
K vsemu temu se še pridružuje dejstvo in prijet-
na zavest, da je to ljubko mestece izmed vseh 
najbližje postavljeno osrčju Savinjskih planin, iz-
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MILAN ČADEJ, 
vodja šole vožnje,
učitelj vožnje A, B, BE, C, CE 
kategorije

Motoristi pozor! (nadaljevanje)

KLJUČNI DEJAVNIKI TVEGANJA
Po statističnih podatkih prome-

tnih nesreč je v zadnjih petih letih 
umrlo 23 motoristov na leto, 188 
pa je bilo huje poškodovanih. Med 
njimi je bilo skoraj 65 odstotkov 
motoristov samih povzročiteljev 
prometnih nesreč. Najpogostejši 
vzroki pri umrlih motoristih so bi-
li neprilagojena hitrost (54 odstot-
kov), nepravilna stran in smer vo-
žnje (19 odstotkov), neupošteva-
nje prednosti in nepravilno prehi-
tevanje. 

Med umrlimi motoristi jih je bi-
lo največ voznikov športnih in na-
vadnih motorjev, tudi skuterjev. 
20 odstotkov umrlih motoristov 
povzročiteljev prometnih nesreč je 
bilo pod vplivom alkohola. 

Najbolj so ogroženi motoristi od 
aprila do konca avgusta. Po sta-
rosti med umrlimi najbolj izstopa-
jo starejši motoristi nad 45 do 54 
let in od 25 do 34 let. Glede na vo-
zniški staž so najbolj ogroženi mo-
toristi z do pet let vozniškega izpita 
A kategorije.

Usposobljenost voznika
Veliko motoristov posveča pre-

malo pozornosti prav svoji usposo-
bljenosti. Zavedati se je potrebno, 
da vožnja motornega kolesa zah-
teva zelo visok nivo koncentracije, 
prav tako upravljanje motorja pred-
stavlja velik fizičen napor, sploh pri 
daljših relacijah in vožnji pri visokih 
temperaturah. 

Problem je v tem, da voznik ut-
rujenosti zaradi adrenalina med 
samo vožnjo ne zazna. Za voznika 
začetnika je vsekakor priporočlji-
vo, da za počitke že vnaprej dolo-
či časovne intervale. Vsekakor se 
priporoča postanek po uri vožnje, 
po potrebi seveda prej. Na pot se 
z motorjem nikakor ne odpravite, 
če ste pretirano razburjeni – lah-

ko zaradi stresa v službi, doma ali 
imate na splošno slab dan. Vsak 
motorist dejstvo, da v takem sta-
nju ni dovolj zbran za vožnjo mo-
tornega kolesa tudi sam prav hit-
ro ugotovi.

Voznikom motoristom priporo-
čamo, da se večkrat udeležijo do-
datnega usposabljanja in kondicij-
skih voženj ter se dodatno pouči-
jo o največjih pasteh za motoriste: 
polaganje ovinkov, prehitra vožnja, 
izsiljevanje prednosti, nečisto ces-
tišče, mokro in vlažno cestišče …

Prav tako kot za vse ostale ka-
tegorije velja za vožnjo motornega 
kolesa prepoved vožnje pod vpli-
vom alkohola ter ostalih prepove-
danih substanc.

Tehnična izpravnost vozila
Z rednim vzdrževanjem in vizual-

nim pregledom motorja pred vsa-
ko uporabo lahko rešimo marsika-
tero neljubo situacijo. Pregled pred 
vožnjo naj bi vseboval vsaj pregled 
osnovnih sklopov vozila:

Svetlobna oprema
Pri preverjanju svetlobnih 

naprav je pomembno, da se o de-
lovanju ne zanesemo samo na si-
gnale na armaturni plošči, ampak 
preverimo, če nam luči dejansko 

delujejo. Zgodi se namreč, da nam 
signali kažejo pravilno delovanje, 
vendar nam luč zaradi okvarjene 
svetilke dejansko ne deluje.

Stanje pnevmatik
Za preverjanje pnevmatik si je 

priporočljivo vzeti nekaj več časa. 
Zakonsko je določena minimalna 
globina profila, vendar to ni edini 
pokazatelj še varne pnevmatike. 
Kakršnakoli poškodba je lahko že 
nevarna. 

Pri mehanskih poškodbah se je 
najbolje za nasvet odpraviti do vul-
kanizerja. Vsekakor bodimo pozor-
ni na primeren tlak, ki je priporočljiv 
za vaš motor in vaš model pnev-
matike. 

Tudi neenakomerna iztrošenost 
pnevmatike je pomembna. Če ima-

mo pnevmatiko bolj iztrošeno po 
sredini kot na robovih, je pnevma-
tika nevarna, saj ne dopušča ena-
komernega nagibanja.

V primeru, da z motorjem ne op-
ravimo veliko kilometrov, obstaja 
nevarnost, da kljub zadostni globi-
ni profila pnevmatika postane sta-
ra in nam predvsem pri nižjih tem-
peraturah ter dežju ne nudi več za-
dostnega oprijema. Upoštevajmo 
navodila trgovca, ki nam je prodal 
oziroma montiral pnevmatiko.

Zavore
Stisk zavor pred vožnjo nam da 

jasen signal, ali omenjeni sklop de-
luje pravilno ali ne. Omenjeni test je 
seveda dobrodošel tudi zaradi dej-
stva, da imajo nekatere izvedenke 
motorjev nastavljivi ročici sklopke 
in zavore. Vedno pred vožnjo pre-
verimo, ali so ročice nastavljene po 
naši meri.

Priporočljivo je preveriti nivo za-
vorne tekočine, saj se zaradi iztro-
šenosti zavornih oblog lahko zgo-
di, da nam le-ta pade pod mini-
mum.

Stanje verige
V primeru motorjev s prenosom 

moči z verigo je potreben reden 
pregled in vzdrževanje verige (pod-
mazovanje) skladno z navodili.

Kontrola zavornega in motornega 
olja

Pod splošnimi navodili o vzdrže-
vanju motorja lahko poiščemo, 
kakšno izvedenko indikatorja nivo-
ja motornega olja ima naš motor in 
to pred vožnjo tudi storimo.

Vir: Javna agencija Republike 
Slovenije za varnost prometa

Nevihte so dostikrat ravno 
tako potrebne, kakor so pot-
rebni sončni dnevi. Brez bojev 
ni napredka; ga v preteklosti 
ni bilo in ga tudi v bodočnos-
ti ne bo! 

Ivan Tavčar



Savinjske novice št. 20, 20. maj 2016 15

Organizacije

DRUŠTVO ZA MEDSOSEDSKO POMOČ – STROJNI KROŽEK ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Junija bo v Novi Štifti demonstracija kmetijske 
mehanizacije

Predsednica Strojnega krožka je Mojca Žlebnik, 
organizacija trenutno šteje 58 članov. (Foto: BR)

V Nazarjah so se na občnem zboru zbrali čla-
ni Strojnega krožka Zgornje Savinjske doline. 
Predsednica Mojca Žlebnik je predstavila delo v 
letu 2015 in plan aktivnosti za tekoče leto. 

Junija lani so na Rečici ob Savinji pripravili de-
monstracijo kmetijske mehanizacije, sodelovali 
so na kmečkih igrah v Šmihelu, v novembru so 
se skupaj s Šaleškim strojnim krožkom udeležili 
dvodnevne strokovne ekskurzije v podjetje Zetor. 
Organizirali so informiranje o davčnih blagaj-
nah, tudi na občnem zboru je o tej temi sprego-
vorila Štefka Goltnik, koordinatorka pri Kmetijsko 
gozdarskem zavodu Celje za območje izposta-
ve Mozirje. Lani novembra je bila v Mozirju seja 
upravnega odbora krožka, letos februarja so se 
udeležili zbora predsednikov in članov upravne-

ga odbora Strojnih krožkov Slovenije v Ormožu. 
Predsednica opozarja na dosledno izstavlja-

nje računov preko krožka, saj je to pogoj za prija-
ve na razpise. Pripravili bodo interni katalog sto-
ritev, ki jih člani nudijo.

Trenutno šteje Strojni krožek Zgornje Savinj-
ske doline 58 članov. Na občnem zboru so zbi-
rali predloge za strokovno ekskurzijo, ki bo v no-
vembru. Sodelovali bodo na kmečkih igrah, po-
tekajo priprave na prikaz kmetijske mehanizaci-
je, ki bo junija v Novi Štifti. Razmišljajo še o eni 
demonstraciji v Lučah, mogoče že to poletje ali 
v naslednjem letu. Slednja demonstracija, kot ji 
tudi kratko rečejo DEMO, bo namenjena strojem 
za delo na visokogorskih kmetijah.

Barbara Rozoničnik

SLOVESNI MAŠI V NAZARJAH IN MOZIRJU

Prostovoljni gasilci obeležili florjanovo

V Mozirju so se gasilci pridružili faranom pri nedeljski maši. (Foto: Slavica Tesovnik)

Nazarski gasilci so s praporščaki krenili proti 
cerkvi Marije Nazaret. (Foto: Slavica Tesovnik)

Začelo se je leta 1985 v Nazarjah, ko je takra-
tni župnik pater Boris Markež prvič povabil gasil-
ce k maši ob godu njihovega zavetnika sv. Flor-
jana. In tako so sedaj po Zgornji Savinjski doli-
ni slovesne maše z udeležbo uniformiranih ga-
silcev postale navada. V sredo, 4. maja, so ob 
štirih popoldne zazvonili zvonovi v Nazarjah, v 
nedeljo, 8. maja, pa so se ob desetih faranom v 
mozirski cerkvi pridružili domači gasilci. 

V Nazarjah so se s praporščaki zbrali gasil-
ci vseh treh domačih gasilskih društev pri gasil-
skem domu in od tam krenili proti cerkvi Mari-
je Nazaret. Maševal je pater dr. Silvin Krajnc, ki 
je ob pridigi poudaril vrline gasilcev in med dru-
gim spregovoril o pomembnosti lastnih izku-
šenj z gasilci, ko je bil še otrok. Ob obredu so se 

spomnili predsednika prostovoljnega gasilnega 
društva Romana Krajnerja, ki je bil zaradi bolez-
ni odsoten. 

V Mozirju so se gasilci prav tako napotili od 
gasilskega doma do farne cerkve peš in se prid-
ružili faranom pri nedeljski maši. S petjem in 
igranjem na kitaro so slovesnost popestrili pevci 
skupine Sinaj. Župnik Aleksander Koren je spre-
govoril o plemenitosti in povezovanju prostovolj-
nih gasilcev, ki so kot skupnost vzgled vsem. Ga-
silci so se za tem s predstavniki občine odpra-
vili proti gasilskemu domu. Tam so otvorili nov 
most, župnik pa ga je blagoslovil.

Slavica Tesovnik
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KONCERT HARMONIKARSKEGA ORKESTRA PRIMOŽA ZVIRA V NAZARJAH

Ob praznovanju jubileja 
bodo predstavili novo 

zgoščenko
Nekdanji svetovni prvak na fraj-

tonarici Primož Zvir vrsto let pouču-
je harmonikarje. Že desetletje se ti 
združujejo v harmonikarski orke-
ster. Kolikšno je njihovo znanje in 
kaj vse so se ob svojem mentorju 
naučili, bo moč slišati na koncertu 
ob 10-letnici orkestra. Tega priprav-
ljajo danes, 20. maja, ob 19. uri v 
nazarskem domu kulture. 

Koncert bo priložnost za predsta-
vitev njihove nove zgoščenke. Na-

stopila bo tudi letošnja absolutna 
prvakinja mednarodnega tekmova-
nja za nagrado Avsenik Tanja Pod-
križnik s svojim triom. Za instrumen-
talno popestritev dogodka bosta 
poskrbela ansambla Mika nas in 
Savinjski fantje, za vokalno pa pev-
ci okteta Žetev. Ščepec humorja bo 
dodal znani radijski voditelj Franci 
Podbrežnik – Solčavski, ki bo pro-
gram vodil in oblikoval.

Marija Šukalo

PREDSTAVITEV KNJIGE MARKA JENŠTERLETA V GALERIJI MOZIRJE

Latinska Amerika skozi pogovore

Z Markom Jenšterletom (desno) se je pogovarjal novinar Gorenjskega glasa 
Igor Kavčič. (Foto: Slavica Tesovnik) 

Osrednja knjižnica Mozirje je 9. 
maja v mozirski galeriji gostila no-
vinarja Marka Jenšterleta. Ob izi-
du njegove knjige Intervjuji, Latin-
ska Amerika skozi pogovore se je 
z avtorjem pogovarjal novinar Go-
renjskega glasa Igor Kavčič. V knji-
gi je zbranih 45 intervjujev, ki jih je 

naredil s svetovno znanimi latin-
skoameriškimi ustvarjalci, pisatelji, 
glasbeniki in politiki. 

Sicer ima pričujoči avtor po ma-
terini strani korenine na Rečici ob 
Savinji. Je bivši dopisnik Dela in 
Tanjuga iz argentinskega glav-
nega mesta Buenos Airesa. Ob 

predstavitvi knjige so obiskovalci 
prisluhnili njegovemu pripovedo-
vanju o srečanjih z največjimi lite-
rarnimi imeni tega kontinenta, kot 
so Gabriel Garcija Marquez, Ma-
rio Vargas Liosa in Isabel Allende. 

Poti do ciljnih intervjuvancev so 
bile vedno dolgotrajne in so zah-
tevale vztrajnost in potrpežljivost, 
je povedal Jenšterle, a tudi veli-
ka imena so v zasebnem življenju 
normalni in običajni ljudje. Pot do 
Marqueza je tako trajala celih de-

set let. Medtem ko Slovenija ne za-
nima prebivalcev New Yorka, smo 
na primer zanimivi Kolumbijcem, 
je povedal avtor knjige. Tako je v 
Kolumbijo s pomočjo Marka Jen-
šterleta odpotovala tudi Suška 
banda z Rečice ob Savinji. 

Bilo je precej govora o intervju-
ju s čilsko gejšo in o tem, kako je 
prišel do pomembnega intervjuja 
s Kubancem Hubertom Matosom 
kar na letališču ... 

Slavica Tesovnik

KONCERT CITRARSKEGA DUETA NELI IN KARMEN ZIDAR KOS V GLASBENI ŠOLI NAZARJE

Potovanje po različnih slogih in zgodovinskih 
obdobjih glasbe

Citrarki Neli in Karmen Zidar Kos sta se sprehodili od starejših baročnih melodij do jazza in slovenskih ljudskih 
skladb. (Foto: Barbara Rozoničnik)

V dvorani Glasbene šole Nazar-
je sta nastopili uveljavljeni citrar-
ki iz Ponikve pri Žalcu, Neli in Kar-
men Zidar Kos. Rdeča nit koncerta 
je bilo potovanje po različnih slogih 
in zgodovinskih obdobjih glasbe. 
Sprehodili sta se od starejših ba-
ročnih do jazza in slovenskih ljud-
skih skladb. 

Neli in Karmen izhajata iz veli-
ke pevske družine Kosovih in so-
dita med najuspešnejše sloven-
ske citrarke. Na državnih in med-
narodnih tekmovanjih dosegata 
najvišja priznanja in ocene ter se 
redno udeležujeta festivalov, pro-
jektov, seminarjev in koncertov 
kot solistki ali v različnih komor-
nih sestavih. 

Neli je glasbeno pot začela kot 
štiriletna deklica v glasbenem vrt-
cu, kasneje je končala umetniško 

gimnazijo v Celju, glavni inštru-
ment orgle. Njena največja ljube-
zen so kljub temu citre, ki jih je na-
to študirala v Münchnu na Visoki 
šoli za glasbo in gledališče in le-
ta 2013 z odliko zaključila univer-
zitetni diplomski študij pedagoške 
smeri. Sedaj na omenjeni visoki šo-

li v Münchnu nadaljuje magistrski 
študij smer sodobna glasba z glav-
nim predmetom citre, hkrati inštru-
ment poučuje na Glasbeni šoli in 
na Umetniški gimnaziji v Celju. 

Karmen se je s šestimi leti pri-
čela učiti igranja klavirja na Glas-
beni šoli Celje, tri leta kasneje pa 

citer. Uspešno je zaključila ume-
tniško gimnazijo v Velenju, glavni 
predmet orgle ter tudi ona nadalje-
vala s študijem citer na Visoki šo-
li za glasbo in gledališče v Münch-
nu. Njeno veselje do glasbe je raz-
peto med orglami in citrami. 

Barbara Rozoničnik
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SREČANJE HARMONIKARJEV V BELTINCIH

Nejc Klemenšek je v 
kategoriji glasba Slavka 
in Vilka Avsenika osvojil 

prvo nagrado

Nejc Klemenšek iz GŠ Nazarje 
je v svoji kategoriji osvojil prvo 

nagrado. (Foto: BR)

V organizaciji Društva harmoni-
karjev Murska Sobota, KD Harmo-
nikarski orkester Gornja Radgo-
na in Glasbene šole Beltinci je po-
tekalo 12. mednarodnem sreča-
nje harmonikarjev. Srečanja, ki se 
je odvijalo 22. in 23. aprila, se je 
več kot uspešno udeležil Nejc Kle-
menšek iz Glasbene šole Nazar-
je. Pod mentorstvom Tomaža Guč-
ka je v kategoriji »D – Glasba Slav-
ka in Vilka Avsenika« dosegel prvo 
nagrado. 

Tekmovalci so se pomerili v raz-
ličnih disciplinah klasične ali za-
bavne glasbe, v disciplini komor-
nih skupin, v glasbi Slavka in Vil-
ka Avsenika, disciplini diatonične 
harmonike in harmonikarskih or-
kestrov. Sodelovali so udeleženci iz 
Slovenije, Hrvaške, Srbije, Italije in 

Poljske. Na srečanju so bile pode-
ljene diplome ter denarne nagrade 
najboljšim izvajalcem.

Barbara Rozoničnik

ODPLEŠI SVOJE SANJE Z MOJCO ŠTANCAR V MOZIRJU

Ljubezen do plesa se ne konča v devetem razredu

Mojca Štancar, koreografinja in plesna učiteljica, je ob zaključku zaplesala 
s svojimi varovanci. (Foto: Marija Šukalo)

V mozirski športni dvorani se je 
6. maja plesalo in pelo. V zabavno 
glasbenem srečanju pod naslovom 
Odpleši svoje sanje je plesne korake 
pokazalo več kot 160 otrok vrtcev 
Gornji Grad, Mozirje in Rečica ob 
Savinji ter osnovnih šol Gornji Grad 
in Mozirje. Učili so se pri koreografi-
nji in plesni učiteljici Mojci Štancar.

Znanje različnih zvrsti plesa so 
nabirali ob oktobra do konca apri-

la. Koreografija plesnih skupin je 
bila v domeni Štancerjeve, plesnih 
korakov so se najmlajši do druge-
ga razreda učili ob njeni pomočni-
ci Špeli Mrevlje, ostali osnovnošol-
ci pa pod vodstvom vodje. Zabav-
no srečanje je popestril Matej Zi-
darn, ki je dokazal, da se je v pe-
tih letih, odkar obiskuje ure plesa 
in miganja, razvil v fanta s plesnim, 
pevskim in voditeljskim talentom. 

Večer je postregel z gosti prese-
nečenja – Tower pancers. Gospod-
je v zrelih letih, ki se z »miganjem« 
ukvarjajo že desetletje in pol, so 
dokazali, da, kjer je volja, starost in 
okrogla postava nista nobena ovi-
ra, ter da se ljubezen do plesa ne 

konča v devetem razredu. Z orien-
talskim in afriškim plesom ter »la-
bodjim jezerom« so navdušili šte-
vilno občinstvo. 

Fotogalerijo si lahko ogledate 
na www.savinjske.com.

Marija Šukalo

Ob akrobacijah je zastajal dih. (Foto: Marija Šukalo)
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39. DRŽAVNO TEKMOVANJE MLADIH ČEBELARJEV MARKOVCI 2016

Čebelarski krožkarji domov prinesli številna visoka 
priznanja

V nižji stopnji sta zlato osvojili ekipi iz 
Osnovne šole Frana Kocbeka Gornji Grad in 
Šmartno ob Paki. Srebrni sta bili dve ekipi 
iz OŠ Frana Kocbeka Gornji Grad, dve iz OŠ 
Blaža Arniča Luče in po ena iz OŠ Nazarje 
ter OŠ Mozirje, bron je šel v Šmartno ob Pa-
ki, ekipa iz Luč je prejela potrdilo o sodelo-
vanju. V srednji stopnji sta dve ekipi OŠ Mo-
zirje prejeli bronasti priznanji in ekipa OŠ 
Nazarje potrdilo o sodelovanju.

Mladi čebelarji – tekmovalci s svojimi mentorji in spremljevalci pred odhodom na tekmovanje 
(Fotodokumentacija ČZ SAŠA)

V soboto, 7. maja, je v Markovcih pri Ptuju po-
tekalo 39. državno tekmovanje mladih čebelar-
jev. Tekmovanja se jih je udeležilo več kot 500, 
med njimi 26 tekmovalcev s svojimi mentorji in 
spremljevalci iz Čebelarske zveze (ČZ) SAŠA. 
Naši predstavniki so se dobro odrezali, pohva-
lijo se lahko z dvema zlatima, šestimi srebrnimi 
in tremi bronastimi priznanji, dve ekipi pa sta do-
bili potrdilo o sodelovanju.

Iz dosežkov je razvidno, da prizadevanja članov 
v ČZ SAŠA, da bi svoje znanje predajali mladim in 
tako nadaljevali dolgoletno čebelarsko tradicijo tu-
kajšnjih krajev, rodijo sadove in da bo poskrbljeno 
za čebelarski podmladek, je dejal predsednik zve-

ze Ivan Čopar in pohvalil sodelovanje šol pri tem. 
Spomnil je na številne ure in trud, ki ga v spoznava-
nje čebeljega življenja ter čebelarjenja vlagajo tako 
učenci kot njihovi mentorji učitelji in člani posame-
znih čebelarskih družin.

Osrednje dogajanje srečanja je bil preizkus 
znanja čebelarskega podmladka iz vse Slovenije. 
Pokazati so morali svoje znanje iz biologije čebel, 
panjskih sistemov, medovitih rastlin in znanje iz 
praktičnega dela. Tekmovalci so reševali naloge 

v ekipah, ki sta jih sestavljala dva tekmovalca. Iz 
območja ČZ SAŠA je sodelovalo 13 ekip v nižji in 
srednji stopnji. Dosegli so odlične rezultate. 

Štirideseto, jubilejno tekmovanje mladih če-
belarjev, ki bo prihodnje leto, bo potekalo na ob-
močju ČZ SAŠA. Organizator je Čebelarsko dru-
štvo Mlinšek Velenje skupaj z Mestno občino Ve-
lenje. Tekmovanje bo potekalo na Osnovni šoli 
Gustava Šiliha Velenje.

Marija Lebar
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KINOLOŠKO DRUŠTVO ZGORNJESAVINJSKE DOLINE

Ob 30-letnici bodo najaktivnejšim članom 
podelili priznanja

Dolgoletni, uspešni predsednik Ferdinand Hrovat 
(Foto: Jože Miklavc) 

Predsednik Kinološkega društva Zgornje-
savinjske doline Ferdinand Hrovat je na 30. re-
dnem letnem zboru društva dejal, da je bila naj-
bolj aktivna skozi vse leto enota reševalnih psov 
(ERP). Marca lani so organizirali tradicionalno 
zimsko usposabljanje v Logarski dolini, ki so se 
ga poleg nekaterih domačih članov udeležili tu-
di člani KD Barje, Storžič in Tolmin. 

Najaktivnejši med domačimi kinologi je bil 
Ferdinand Hrovat, ki se je udeležil kar nekaj vaj 
tudi v tujini: v Angliji, Avstriji, na Hrvaškem idr. Ja-
ka Zamernik je bil zelo uspešen pri teoretičnem 
usposabljanju in izpitih, v juniju je opravil izpit 
za pogrešane osebe (IPO/1), zdaj že trenira KD 
Barje v Ljubljani. Letne preizkušnje za uvrstitev v 
območne enote 2016 so se udeležili štirje vod-
niki: Urška Plesnik, Mirko Žirovnik, Jaka Zamer-
nik in Ferdo Hrovat. Vsi štirje so bili zelo uspeš-
ni. Hrovat se je uvrstil tudi v mobilno enoto reše-
valnih psov. 

Vsi člani ERP so zelo aktivni. V lanskem letu 
so bili na različnih akcijah in vajah kar 75-krat, 
čeprav je enota štela le sedem članov. 

tembra in vpisalo se je sedem lastnikov mladih 
psov ter osem v nadaljevalni tečaj. Izpite je pred 
sodnikom Ivanom Polesnikom opravljalo pet do-
mačih članov s psi ter dva od drugod, vsi so bili 
uspešni. V letošnji mali šoli imajo trenutno vklju-
čenih osem tečajnikov. 

Društvo je organiziralo dve večji prireditvi za 
pridobitev mednarodnih izpitov za licenco IRO 
ter izpitov reševalnih psov za iskanje pogrešanih 
oseb v naravi. Vzdrževali so zelenice in objekte 
vadišča v Varpoljah, temeljito so očistili okoliš-
ko gmajno od vremenskih vplivov poškodova-
nih dreves. 

Na zboru je bilo slišati, da je prišlo do resne-
ga upada tečajnikov, novih usposabljanj pa je 
vse manj.

V planu dela za tekoče leto so navedli nekaj 
enakih ciljev in strokovnih usposabljanj kot v le-
tu 2015. Na slovesnosti ob 30-letnici delovanja 
v septembru bodo namenili nekaj več pozornos-
ti do svojih najaktivnejših članov s podelitvijo pri-
znanj.

Jože Miklavc

V poročilu so izrazili priznanje tudi Dominiku 
Hrovatu, vodji šolanja psov. V začetnem uspo-
sabljanju je bilo enajst tečajnikov, v nadaljeval-
nem pa sedem. S šolanjem so nadaljevali sep-

PRI PEČOVNIKOVIH V STRMCU IMAJO DOBRE IDEJE

Špela rada pleza na silos

Za varnost je dobro poskrbljeno. 
(Foto: Jože Miklavc)

Špela Pečovnik je kot za šalo splezala po 
betonski plezalni steni. (Foto: Jože Miklavc)

Ob obisku domačije partnerjev Jožice Škru-
bej in Tomaža Pečovnika v Strmcu smo opa-
zili, da je zunanja stena betonskega silosa za 
siliranje živalskih krmil nenavadno »dekorira-

na« z različnimi barvnimi elementi. Kaj kmalu 
je osemletna hči Špela, ki obiskuje 2. razred OŠ 
Blaža Arniča v Lučah, pojasnila, da je to njen 
plezalni poligon. 

Očeta Tomaža, svojega plezalnega mentor-
ja ter učitelja športne vzgoje, je naprosila, da 
ji je dovolil, da prikaže plezanje do vrha sko-
raj osemmetrske izbočene stene z namešče-
nimi 52 oprijemki za športno plezanje. Obleče-
na v plezalni pas z varovalno vrvjo je Špela kot 
puma splezala po grifih in vrh stolpa pozvonila 
opazovalcem ter mentorju, da je dosegla cilj. Ne 
enkrat, nekajkrat si je izbrala različne smeri in 
odvadila dnevni trening. 

»Pa glih danes, ko sem bila pri prvem obhaji-
lu,« se je nagajivo namuznila drugošolka, spret-
nih nog in rok. Le kam bi sicer s svojo energijo 
drugače? Že, že, dela na kmetiji nikoli ne manj-
ka, a lepše je »športati«. 

Videti je obetavno, a kot je dejal oče Tomaž, je 
to šele mala šola plezalnih veščin. Bo hčerka oh-
ranila voljo in veselje do tega športa? To bo po-
kazal čas, za zdaj gre bolj za igro in koristno raz-
gibavanje ter nabiranje telesne kondicije. 

Tomaž Pečovnik pa je prišel na idejo, da 
na njihovi turistični domačiji omogoči različ-
ne športne aktivnosti mladim obiskovalcem in 
gostom. Ko je že nekaj časa tuhtal, kje bi zgradil 
manjšo plezalno steno, se je nekega dne zagle-
dal v kmečki silos ob gospodarskem poslopju in 
ideja je športni poligon postala. Domiselno, ko-
ristno in zanimivo!

Jože Miklavc
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ZMAGA VOLJE IN VZTRAJNOSTI

Mozirjan Tomaž Novak v ekstremnih razmerah 
prevozil ultra kolesarsko Dirko po Italiji

Tomaž Novak pred startom na ultra kolesarski Dirki po Italiji 
(Foto: Tanja Kos)

V preteklih dveh letih je Tomaž Novak iz Mozirja v kategoriji moš-
kih dvojic tekmoval na Dirki okoli Sloveniji z ekipo Biciklus, skupaj z 
Zoranom Dimitrijevičem iz Celja. Letos je hotel na to dirko sam, a je 
bila odpovedana. Nadomestil jo je s podobno dirko po Italiji, na ka-
teri je zasedel 17. mesto v skupni razvrstitvi in 7. mesto v svoji ka-
tegoriji. 

Z VELIKIMI 
TEŽAVAMI PREMAGAL 

NEKAJ KLANCEV
Novak o sebi pravi, da je v pre-

teklosti v njem prevladovalo mne-
nje, da ni za noben šport. »Mo-
jih športnih aktivnosti je bilo bore 
malo, vse dokler se leta 2011 s ta-
kratnimi sodelavci na Občini La-
ško nisem odpravil na krajši ko-
lesarski izlet po okolici Laškega. 
Z velikimi težavami sem prema-
gal nekaj klancev in komaj sledil 
skupini. Po tem dogodku sem ni-
hal med tem, da se nikoli več ne 
usedem na kolo ali začnem resno 
kolesariti. Prevladalo je slednje,« 
je povedal. 

PO PRIJAVI NA DIRKO ŠALE NI 
BILO VEČ

Kmalu zatem si je kupil tre-
king kolo in začel kolesariti. Kas-
neje ga je zamenjal z gorskim. 
Ker se je želel spogledovati s hit-
rostjo, je pristal na cestnem ko-
lesu. Bolj za šalo kot zares sta 
se pred dvema letoma z Dimitri-
jevičem prijavila na Dirko okoli 
Slovenije. Po prijavi šale ni bilo 
več in začel se je resen trening. 
V kategoriji dvojic sta zasedla 9. 
mesto. V letu 2015 sta se dirke 
ponovno udeležila in zasedla 8. 
mesto. Po lanskem prihodu v cilj 
se je Tomaž odločil, da se bo v 
letu 2016 dirke udeležil v kate-
goriji posameznikov.

Letošnja dirka bi bila jubilejna, 
že deseta po vrsti, a je bila odpo-
vedana, ko je bil za kolesarji že pre-
cejšnji del priprav. V koledarju sve-
tovne Ultra maratonske kolesarske 
zveze so tudi druge dirke, ena iz-
med njih je ultra kolesarska Dirka 
po Italiji (Race across Italy). Veliko 
vlogo pri Tomaževi odločitvi je od-
igral njegov prijatelj in lanski zma-
govalec Dirke okoli Sloveniji Erik 
Rosenstein, ki je prevzel vlogo tre-
nerja. 

V ITALIJI HUJŠI NALIVI, VETER IN 
TOČA

Ultra kolesarska Dirka po Itali-
ji v dolžini 818 km z okoli 10.000 
višinskimi metri je potekala 23. 

in 24. aprila s štartom in ciljem 
v morskem letovišču Silvi blizu 
Pescare in 150 km južno od An-
cone. Trasa dirke je potekala od 
Jadranskega morja preko cen-
tralnih Apeninov do Tirenskega 
morja in nazaj. Potekala je pre-
ko treh nacionalnih naravnih par-
kov. 

Dirke se je udeležilo petdeset 
kolesarjev. Na dirki sta slovenske 
barve v močni mednarodni za-
sedbi zastopala še Marko Baloh 
in Boris Praznik. Start dirke je bil 
23. aprila. Tomaž Novak se je po-
dal na traso s štartno številko 31. 
Ves čas dirke, razen nekaj kraj-
ših vmesnih obdobij, je deževalo. 
Večkrat so se pojavljali hujši nali-
vi. Tekmovalce sta spremljala še 

veter in toča. Zaradi vsega našte-
tega je na dirki odstopila kar polo-
vica kolesarjev, med njimi tudi lan-
ski zmagovalec dirke.

KAR DVA DVOJNA DEFEKTA NA 
DIRKI

Zaradi močnega dežja in veli-
kega števila cestnih lukenj je ces-
ta postala ena sama velika luža. 
Ko k temu prištejemo še noč, sla-
bo vidljivost in Tomaževa zaroše-

na očala, je bilo samo vprašanje 
časa, kdaj bo počilo. Njemu in 
ekipi sta se pripetila kar dva dvoj-
na defekta. V razmaku pol ure so 
bile tako predrte vse štiri zračni-
ce na obeh kolesih. Zaradi neja-
snih in večkrat dvoumnih navodil 
je imela ekipa med dirko tudi obi-

lico težav s potno knjigo in navi-
gacijo.

PREJELI PRIZNANJE ZA »FAIR 
PLAY«

Kljub ekstremno zahtevnim raz-
meram je nekaj tekmovalcev odsto-
pilo šele potem, ko so bili že čisto na 
koncu s svojimi močmi. Med njimi je 
bilo nekaj takih, ki so bili brez spre-
mljevalne ekipe in so se po odstopu 
znašli v še težjem položaju. Osta-
li so sami sredi neizprosne narave. 

Tomaževa ekipa je pred tretjo 
časovno postajo v spremljevalno 
vozilo sprejela izčrpanega švicar-
skega tekmovalca, ga oskrbela in 
ga varno pripeljala do cilja. Za to 
nesebično dejanje in športno pote-
zo so Tomaž in ekipa s strani orga-
nizatorjev dirke prejeli priznanje za 
»fair play«.

ZASEDEL 7. MESTO V SVOJI 
KATEGORIJI

»Ekipa je kljub vsem težavam 
odlično opravila svoje delo. Tekmo-
vati v tako ekstremnih razmerah, ki 
so se proti koncu dirke še bolj stop-
njevale, je bil zame zato še toliko 
večji izziv. Premagati sebe in zma-
gati sam nad seboj v teh izrednih 
razmerah je res nekaj velikega. Je 
zmaga posameznika in cele ekipe. 
Kapo dol pred vsemi tekmovalci, ki 
so uspeli zaključiti to težko dirko,« 
je po dirki dejal Tomaž, ki je s svo-
jo ekipo za razdaljo 818 km potre-
boval 40 ur in 13 minut ter na kon-
cu zasedel 17. mesto v skupni raz-
vrstitvi in 7. mesto v svoji kategoriji. 

Na dirki sta se odlično odrezala 
tudi preostala Slovenca, saj je Mar-
ko Baloh dosegel 3., Boris Praznik 
pa 5. mesto skupno.

Benjamin Kanjir
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OBVESTILO

Že dolgo nimam miru na grobu svoje-
ga moža. Nekdo mi zavestno, namerno 
in načrtno dela škodo na vse mogoče na-
čine. Vljudno prosim, da se to preneha. 

Marija Krivec, Šmartno ob Dreti 52

STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD 

Na tekmi z malokalibrsko puško zmagal Krajnc, v 
skupni razvrstitvi vodi Bezovšek

Trenutni vrstni red za prvaka kombinacije po tekmi z zračno puško in tekmi z MK puško leže: 

              Zračna puška          1. tekma MK leže              skupaj točk
1. Peter Bezovšek  100  98   198
2. Tomaž Trogar     99  97  196
3. Ivko Poličnik    93  99  192

Člani Strelskega društva Gornji Grad so v ne-
deljo organizirali strelsko tekmo z malokalibrsko 
puško na strelišču Lovske družine Gornji Grad v 
Zagradišču. To je bila prva tekma leže z maloka-

librsko puško, ki šteje za naslov družinskega pr-
vaka v kombinaciji. 

Tekma je pokazala trenutno pripravljenost 
strelcev. Prvi je bil Peter Krajnc, ki je nastreljal 78 

krogov (100 točk), sledila sta mu Ivko Poličnik s 
73 krogi (99) in Peter Bezovšek z 72 krogi (98).

Janez Kolar 

SLOVENSKA ODBOJKARSKA REPREZENTANCA

Na pripravah 
tudi Valentina 

Založnik

Valentina Založnik se vedno rada odzove vabilu v 
reprezentanco. (Foto: ŠMS)

Slovenske odbojkarice so pričele s priprava-
mi na evropsko ligo in jesenske kvalifikacije za 
evropsko prvenstvo. V Pliberk je pripotovala tu-
di Ljubenka Valentina Založnik, ki ima za sabo 
prvo profesionalno sezono pri francoskem Ve-
nellesu. Po krajših pripravah bodo odbojkarice 
odigrale dve pripravljalni tekmi v Umagu in na-
daljevale priprave v Mariboru, so sporočili z Od-
bojkarske zveze Slovenije.

Založnikova se je zelo razveselila priprav in 
ob tej priložnosti povedala: »Vsakič rada pridem 
na reprezentančne priprave, zgodba v reprezen-
tanci je povsem drugačna kot klubska. Vedno je 
lepo videti reprezentančne kolegice, s katerimi 
bomo poskušale našo igro izpiliti in tisto z lan-
skega evropskega prvenstva še nadgraditi. Če 
nam bo uspelo, bodo tudi rezultati prišli. Letoš-
njih tekmic za zdaj še ne poznamo, a imamo do-
volj časa, da se nanje pripravimo.«

ŠMS

ŠPORTNO DRUŠTVO DASKI TEAM MOZIRJE

V Švici zaključili zimsko sezono

Člani tekmovalne selekcije društva Daski iz Mozirja so se tudi 
letos v Švici dobro odrezali in osvojili eno drugo, eno četrto in 

dve sedmi mesti. 

Sredi aprila so se člani tekmovalne selekcije 
društva Daski iz Mozirja skupaj s trenerji udele-
žili zaključka smučarske sezone, ki je potekal v 
švicarskem Samnaumu. Na tradicionalnem tri-
dnevnem tekmovanju, imenovanem Internatio-
naler Silvretta Schüler-Cup, so se tudi letos dob-
ro odrezali in osvojili eno drugo, eno četrto in 
dve sedmi mesti.

Tekmovalni dnevi so postregli s tekmami v ve-
leslalomu in ski krosu. Udeležilo se jih je okoli ti-
soč talentiranih mladih smučar-
jev, med katerimi raste nova vrsta 
članskih zmagovalcev. Mednje go-
tovo sodijo nadarjeni tekmovalci 
mozirskega društva, ki so se ena-
kovredno kosali z vrstniki iz Avstri-
je, Italije, Švice, Nemčije, Latvije, Li-
chensteina, Češke, Luxemburga in 
Danske. 

Ponovno je izstopala Maja Se-
dovnik, ki je v veleslalomu zased-
la drugo in v ski krosu četrto mes-
to. Medaljo za uvrstitev na stopnič-
ke ji je okoli vratu nadel Didier Cu-
che, dolgoletni tekmovalec v sve-
tovnem pokalu. Seveda na tekmo-
vanju ni manjkala niti slovenska 
smučarska asica Tina Maze. Bila 
je v vlogi promotorke smučanja in 
se po tekmovalni stezi spustila kot 
predtekmovalka.

Članice in člani Daski teama 
so v pretekli sezoni tekmovali na 
državnih in regijskih tekmah, tudi 
izven slovenskih meja. Najmlajši 
so se udeleževali pokalnih tekmo-
vanj, na katerih so si nabirali izku-
šnje. Dobro dolgoletno delo z mla-
dimi se kaže na doseženih rezul-

tatih in dejstvu, da je smučanje njihov užitek in 
sprostitev.

Trenerji in animatorji za otroke skrbijo tudi iz-
ven zimske sezone. Trenutno poteka redna vad-
ba, za najmlajše enkrat, za tekmovalce trikrat te-
densko. Skupaj telovadijo, kolesarijo, rolajo in 
odhajajo na pohode. Za najmlajše bodo med 
počitnicami pripravili brezplačno animacijo in s 
tem vsaj tu in tam razbremenili starše.

Benjamin Kanjir
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15 LET STRELSKEGA KLUBA MENINA

Obletnico obeležili s tekmovanjem in piknikom

Zmagovalci posameznih kategorij v streljanju s pištolo in revolverjem. (Foto: ŠMS)

Predsednik kluba Primož Kopušar je pozdravil 
prisotne na praznovanju 15-letnice kluba. 

(Foto: ŠMS)

V soboto, 7. maja, so člani Strelskega kluba 
Menina proslavljali 15-letnico kluba. Na streli-
šču v Zagradišču so podelili medalje najboljšim 
strelcem s klubskega tekmovanja v streljanju s 
pištolo in revolverjem malega in velikega kalibra, 
ki so ga izpeljali nekaj dni prej. Zbrane je nago-
voril predsednik kluba Primož Kopušar. Čestital 
je prejemnikom medalj, posebne pohvale je bil 
deležen prejemnik največ odličij na tekmovanju 
ob 15-letnici, nekdanji predsednik kluba Ciril Ko-
lar. Druženje so popestrili s piknikom.

Kolar je v štirih kategorijah zasedel prvo, dru-
go in tretje mesto. Zmagal je v kategoriji pištola 
mali kaliber, s pištolo veliki kaliber je bil najboljši 
Milan Cestnik, ki je bil tudi zmagovalec v katego-
riji revolver mali kaliber. Z revolverjem veliki ka-
liber je najboljši rezultat dosegel Milan Sekulič. 
Zorica Sekulič je bila najboljša strelka v ženski 
kategoriji.

Strelski klub Menina šteje preko sto članov 
iz vse Slovenije. Prvi predsednik kluba je bil Ci-

ril Kolar, ki je postavil dobre temelje za delovanje 
kluba. Letno organizirajo več tekmovanj v okviru 
Amaterske strelske zveze Slovenije, nemalokrat 
z mednarodno udeležbo. Organizirajo tudi klub-
ske strelske tekme, na katerih se v preciznosti in 
hitrosti streljanja pomerijo člani kluba med sa-
bo. Nekateri člani se udeležujejo tekmovanj na 
državnem in evropskem nivoju, kjer dosegajo 
zavidljive rezultate. 

ŠMS

TURNIR MALEGA NOGOMETA NA MIVKI V VARPOLJAH

Zmaga ostala doma

Ena od atraktivnih akcij 
(Foto: Franjo Pukart)

S turnirjem nogometa na mivki se je v varpolj-
skem športnem parku začela nova sezona 
športa in rekreacije. Atraktivne poteze, dobra fi-
zična pripravljenost, borbenost ter obilo dobre 
volje in smeha so bile zaščitni znak turnirja, na 
katerem je sodelovalo šest ekip. 

Še tretjič zapored je zmagala domača eki-
pa Gmajne, ki je bila v velikem finalu boljša 
od gornjegrajskega Fortisa. Tretje mesto so 
si po izenačeni igri z drugo ekipo domačinov 
priigrali igralci ekipe Iščemo sponzorja iz Lok 
pri Mozirju, ki jim bo po tem uspehu pridobitev 

sponzorja zagotovo mala šala. 
Na koncu je sledila podelitev pokalov in adre-

nalinskih praktičnih nagrad ter obljuba ekip, da 
se že septembra, po zaključku sezone odbojke 
na mivki, pomerijo še enkrat.

Franjo Pukart

Dobitniki pokalov, člani domače ekipe Gmajna, gornjegrajskega Fortisa in loške ekipe Iščemo 
sponzorja (Foto: Franjo Pukart)



Savinjske novice št. 20, 20. maj 2016 23

Informacije, Kronika, Zahvale, Oglasi

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

• ONESNAŽENJE Z MOTORNIM OLJEM NA PARKIRIŠČU
Nazarje: 15. maja ob 14.40 uri je na Savinjski cesti v Nazar-

jah prišlo na parkirišču do onesnaženja z motornim oljem. Posre-
dovali so gasilci PGD Nazarje, ki so oljni madež posuli z vpojnimi 
sredstvi in očistili parkirišče.

Minute prasketajo skozi beli čas
in v njem se je naselil molk. 
Beli molk,
namočen v bolečino zadnjih dni,
ki te je zazibal v večni spanec. 
Nikoli več nihče te ne zbudi,
zdaj živiš drugje – med angeli. 
A nekoč, nekje, se bomo zopet srečali, 
nekoč, nekje – nad zvezdami …
Ni te več med nami,
a ostal boš v spominu med solzami …

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru počivali vsi, 
delo za vselej končali, 
v hišo Očetovo šli. 

ZAHVALA

Nenadoma nas je zapustil dragi mož, ata in stari ata

Jožef KLEMŠE
po domače Štarklo Pepi iz Spodnje Rečice

22. 1. 1932 - 2. 5. 2016

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, vaščanom, sorodnikom, 
prijateljem in znancem za izkazano sočutje, izrečena sožalja, daro-
vane sveče, cvetje in svete maše. Posebna zahvala zdravstveni dežu-
rni službi za njihov trud, g. župniku Davidu Zagorcu za opravljeno 
pogrebno mašo in g. diakonu Stanku Čeplaku za asistenco, g. Jože-
tu Grudniku za besede slovesa, pogrebni službi Morana, pevcem in 
vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti ter ga ohranili v le-
pem spominu. 

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Tiho in nepričakovano nas je zapustil 
dragi sin in brat

Marko OREL
iz Radegunde

16. 4. 1990 - 8. 5. 2016

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose-
dom, znancem, prijateljem, vsem Markovim sošolcem, sodelavcem Mi-
zarstva Kovač, sodelavcem iz BSH-ID in vsem, ki ste nam ob težkih tre-
nutkih stali ob strani, darovali cvetje, sveče in za svete maše. Hvala tu-
di pogrebni službi Morana, MoPZ Mozirje, g. župniku Sandiju Korenu 
za lepo opravljen obred, Simonu Brezovniku za odigrano pesem ter 
govorniku g. Romanu Čretniku. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti. 

Najlepše, kar lahko človek zapusti, ko odide, je nasmeh na obrazu 
tistega, ki misli nanj. 

Oče Tone, mama Cvetka, brat Toni in vsi žalujoči

Novitete v Knjižnici 
Mozirje v maju 

LEPOSLOVJE: 
Vojnović, Goran: Figa, Wine, Mary: Vražja višavska upornica, Barton, 

Fiona: Vdova, Bussi, Michel: Letalo brez nje, Arlidge, M. J.: Hiša za punč-
ke, Sands, Lynsay: Višavski hudič, Sorensen, Jessica: Odrešitev Callie in 
Kaydena, Ahrnstedt, Simona: Dedinja, McCarty, Sarah: Cainov obračun, 
Palombo, Alyssa: Beneški violinist : zgodba o Vivaldiju, Kovalyk, Uršul'a: 
Drag šov, Menart, Janez: Zadnja pomlad, Mead, Richelle: Srebrne sence, 
Gabriella M.: Abstraktna podoba.

STROKOVNA LITERATURA: 
Du Noyer, Paul: Paul McCartney : pogovori, Klain, Eduard: O psihoanali-

zi povsem odkrito, Walter, Frank: Električna kitara: osnovno znanje: s CD-
-jem za vajo, Toman, Aleš: Rešene naloge iz finančne matematike 1, Fi-
nančni instrumenti, Burcar, Lilijana: Restavracija kapitalizma : repatriar-
halizacija družbe, Cergol Paradiž, Ana: Evgenika na Slovenskem, Splichal, 
Beba: Nekaj sladkega : veganske sladice za izbirčne, Colarič, Andrej: Pi-
vo : pijača doživetja, Cencič, Mira: Primorska sredina v primežu bratomor-
ne vojne.

MLADINSKA LITERATURA: 
Kürpick, Tjaša: Zemlja, Godler, Urška: Vrtnarjenje za otroke, Joyce, Me-

lanie: Objemi me, Joyce, Melanie: Izgubljeni pingvinček, Kos, Gaja: Gr-
davši in dež, Mav Hrovat, Nina: Miška želi prijatelja, Mav Hrovat, Nina: Bo-
ber nogometaš, Hanika, Beate Teresa: Krik Rdeče kapice, Matanović, Ni-
ka: Razred.
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Za razvedrilo

KJE BI PRISTAL PILATUS V OBČINI NAZARJE?
Nazarski župan Matej Pečovnik se je pri pilotu majorju Darku Sovi-

ču (desno) pozanimal, kje bi v primerih potrebe v občini Nazarje lah-
ko pristal »gasilski« pilatus. Izkušeni pilot je takoj ugotovil, da je obči-
na v vseh smereh prekratka za pristanke in vzlete. »Za takšne primere 
imamo še gasilske helikopterje,« je pojasnil. Janko Žuntar, predsednik 
zgornjesavinjske gasilske zveze: »Za manjšo najemnino zrihtam kar 
tole Kopušarjevo pisto, saj je do vas le pet minut peš hoje.«

KJE SO TISTI ČASI?
Župan Vinko Jeraj (levo): »Bojan, se še spomniš časov, ko smo 

kot mulci ušpičili kakšno vragolijo?«
Znanstveni sodelavec na Observatoriju Hvar dr. Bojan Vršnak: 

»Ja, seveda, samo tedaj se nismo ukvarjali z erupcijami Sonca, tem-
več so nam naši starši pokazali drugačno grmenje, velikokrat kar na 
naših zadnjih plateh.«

PREKIPEVAJO OD GRACIOZNOSTI
Mojca Štancar, koreografinja in plesna učiteljica: »Fantje, kaj vas 

motivira, da imate tako graciozne postave in korake, ki ste nam jih 
pokazali?«

Gostje večera Odpleši svoje sanje Tower pancers: »Naši ljubezen-
ski obroči in EMŠO so ravno pravšnji za zapeljevanje rosno mladih v 
jeseni življenja. Prav zato radi pridemo med otroke, ker lahko obču-
dujemo njihove mamice in babice.«

(Foto: JM)

(Foto: MŠ)

(Foto: MŠ)
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Križanka, Informacije

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 21. številki SN

2016

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Petek,
20. maj

ob 17.00. Kulturni dom Mozirje
Pikapolonček, območna revija vrtčevskih zborčkov 
Zgornje Savinjske doline
ob 19.00. Dom kulture Nazarje
Koncert in promocija zgoščenke Harmonikarskega 
orkestra Primoža Zvira ob 10-letnici delovanja
ob 19.00. Galerija Nazarje
Odprtje razstave del akademskega slikarja 
Borisa Zaplatila

Sobota,
21. maj

ob 10.00. Center starejših Gornji Grad
Otvoritev igrišča za balinanje
ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometni turnir štirih ekip (ml. cicibani)
ob 12.00. CDM Rečica ob Savinji 
Razglasitev rezultatov ocenjevanja želodcev in 
degustacija

Nedelja,
22. maj

ob 10.00. Red star hostel, Kokarje
Moto piknik z ekipnimi igrami in glasbo 
(Dreta River Band)
ob 10.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Zlatorog A 
(st. pionirji)
ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Zreče (ml. dečki)

Torek,
24. maj

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

Sreda,
25. maj

ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji 
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico

Četrtek,
26. maj

ob 17.30. CDM Rečica ob Savinji 
Brezplačni arhitekturni nasveti
ob 18.00. CDM Rečica ob Savinji 
Svetovalnica za demenco

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa os-
tala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno 
in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	LED	TELEVIZORJI,	TELEMACH		IN	TOTAL	TV	
PAKETI
- Prodaja in servis LED TELEVIZORJEV
- Naročila in montaža vseh TELEMACH  in TOTAL TV paketov. 
Gsm 041/688-094.

Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav Miro Prašni-
kar s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

ŽIVALI – PRODAM
Prvesnico sivko, pašno, dobro 
molznico, in brejo telico prodam; 
gsm 041/793-519.
Prodam prašiče, 100-130 kg, mo-
žna dostava; gsm 041/561-893.
Prodam s.r. bikca, 14 dni star; gsm 
068/667-858.
Prodam bikca limuzin, starega en 
teden; gsm 070/379-065.
Prodam teličko čb pasme, staro 3 
mesece, odstavljeno, dobrega po-
rekla; gsm 070/228-293.
Prodam 8 mesecev brejo teli-
co, je rjave pasme in pašna; gsm 
041/942-169.
Prodam dve telici, sivo rjavi, viso-
ko breji, odličnega porekla; gsm 
041/538-126.
Ugodno prodam pašne telice sivke, 
tik pred telitvijo; gsm 041/239-017.
Prodam telico, brejo 8 mese-
cev, rjave pasme, pašno; gsm 
041/783-457.
Prodam brejo telico pas. lim.; gsm 
040/120-750.
Prodam kravo simentalko s tele-

tom, telice (1-2 let), bika (15 mese-
cev); gsm 051/372-468.

ŽIVALI – KUPIM
Kupimo krave in telice za zakol, 
plačilo takoj; gsm 031/832-520.
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke nad 100 kg, mesni 
tip; gsm 031/533-745.
Kupim teličko simentalko, staro do 
10 dni; gsm 041/616-463.

DRUGO – PRODAM
Prodam kosilnico pottinger (bob-
nasto) 185, lepo ohranjeno in ser-
visirano; gsm 031/557-996.
Prodam suha bukova drva, ceplje-
na, (metrska); gsm 031/557-996.
Prodam mast z ocvirki; gsm 
040/684-008.
Prodam žagovino za nastilj, mo-
žna dostava; gsm 031/716-809.
Prodam rotacijsko kosilnico sip 
135, duobobenska, in obračalnik 
sip štirivretenski; gsm 041/372-
040.
Prodam motorno žago jonsered, 

ugodno; tel 03/584-32-16.
Prodam trampolin 305 cm po po-
lovični ceni; gsm 041/431-574.
Prodam multikultivator s prikolico 
in plugom; gsm 041/600-647.
Prodam cca 1,5 kubičnega metra 
suhih desk, debeline 2 cm; gsm 
041/283-280.
Prodam smrekove krajnike, nare-
zane na dolžino 33 cm, možna do-
stava; gsm 040/430-080.
Prodam vino, belo in rdeče, bi-
zeljski vinorodni okoliš, bližina 
Sevnice, možna dostava; gsm 
041/643-972.

DRUGO – KUPIM
Kupim po simbolični ceni staro 
opečno opeko za krušno peč; gsm 
031/331-416.

VOZILA – PRODAM
Prodam opel astro, l. 1999, dob-
ro ohranjen in vzdrževan, z letno 
vinjeto, tehnični do 2017, letne 
in zimske gume; gsm 031/891-
780.
Prodam alfa romeo 159, 2,4 JTDM, 

letnik 2006; gsm 041/410-369.
Prodam rdečo katrco R4, l. 87, voz-
no; gsm 031/387-183.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor univerzal, zetor, IMT, 
ursus, štore, lahko tudi v okvari; 
gsm 030/419-790.

NEPREMIČNINE
Prodam dvostanovanjsko hišo v 
Radmirju; gsm 041/642-058.
Oddam apartmaje, opremljene s 
klimo, na Hrvaškem (Vodice); tel 
00385/977-457-999.

NAJDENO
Našel sem gsm samsung, bele 
barve, na poti proti Rečici (Kote); 
gsm 031/820-267.

IŠČEM
Iščem delo – pospravljanje; gsm 
041/259-363.
Upokojenec išče gospodinjsko po-
močnico za pomoč, podrobnosti v 
osebnem razgovoru; tel 03/583-
31-74.
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Kolikokrat ste že »poslikali« za-
nimiv in prijeten dogodek, digital-
nih fotografij pa nikoli več pogle-
dali? Fotografije v svoji fizični po-
javni obliki nikoli ne bodo in niti ne 
smejo izumreti. Človeški spomin je 
namreč dokaj temeljita stvar, ni pa 
trajna - zato moramo za trajne spo-
mine poskrbeti sami. 

Fotoknjiga je storitev, ki bi jo lahko opi-
sali kot nekakšno »vse-v-enem« rešitev za 
naše spomine, ujete z digitalnim fotoapa-
ratom. Govorimo o tematski knjigi, v kate-
ro so vkomponirane naše slike, besedilo, 
ozadja, najlepši del pa je to, da zadevo čis-
to sami oblikujemo kar preko spleta. 

KAKO DELUJE FOTOKNJIGA.NET? 
Omenjeno storitev ponuja za mno-

ge že znana spletna stran Fotoknjiga.
net. Sistem Fotoknjiga.net deluje to-
rej preko interneta, zato na domačem 
računalniku ni potrebna nikakršna na-
mestitev programske opreme. Storitev 
je brezplačna, uporabnik plača le stro-
ške tiska fotoknjige, ko se zanjo odlo-
či. Ustvarjanje fotoknjige preko sistema 
Fotoknjiga.net je enostavno, znanje, ki 
je potrebno za ustvarjanje, pa je mogo-
če osvojiti v zelo kratkem času. 

PREDNOSTI FOTOKNJIGE 
Trenutki, ki jih avtor ujame v objektiv, 

so neponovljivi. Lepo urejeni bodo v fo-
toknjigi shranjeni za vedno, vsak pa jih 
bo z veseljem pokazal prijateljem in so-
rodnikom - malce drugače kot klikanje 
po prenosniku, mar ne? 

Fotoknjiga je
čudovito 
darilo

Fotoknjiga v primerjavi s klasični-
mi fotoalbumi nudi veliko možnosti 
pri ustvarjanju. Kombinacij med ozad-
ji in postavitvami okvirčkov je ogromno, 
vedno pa lahko tudi sami prispevamo h 
končnemu videzu. 

KOMENTARJI FOTOGRAFIJ 
Kdor je že kdaj urejal običajen foto-

album, dobro pozna težave pri pisa-
nju podpisov pod fotografije. V nekate-
rih fotoalbumih to sploh ni mogoče, pri 
drugih pa je to opravilo zamudno - sploh 
pa zoprno, če nimamo lepe pisave. V fo-
to knjigi je to enostavno. Pod vsako fo-
tografijo lahko napišete kratek komen-
tar, ki ga lahko po mili volji spreminjate, 
dokler z njim niste zadovoljni. 

S FOTOKNJIGO PRIHRANITE ČAS 
Kot lastnik digitalnega fotoaparata 

imate gotovo veliko fotografij na raču-
nalniku, nikoli pa ne najdete časa, da bi 
naredili izbor in jih dali v izdelavo. S fo-
toknjigo prihranite čas. Ko oblikujete fo-
toknjigo, obenem že delate izbor foto-
grafij, ki jih ni treba pošiljati v izdelavo 

fotostudiu, in ko fotografije postavite v 
fotoknjigo, ste obenem že prihranili čas, 
ki bi ga sicer izgubili z vlaganjem izdela-
nih fotografij v fotoalbum. 

KOMU JE NAMENJENA 
FOTOKNJIGA? 

Fotoknjiga je namenjena vsem, ki ni-
majo posebnega oblikovalskega znanja, 
vseeno pa bi radi iz svojih fotografij na-
redili nekaj več. Če pa izdelanim predlo-
gam dodamo še svojo umetniško žilico, 
bo pa izdelek naravnost fantastičen.

Fotoknjigo ustvarjate na 
internetu, zato ni 

potrebna instalacija 
nobenega programa. 
Otročje lahko boste 
dosegli izredno lepe 
rezultate tudi brez 

oblikovalskega znanja.

Spomini nimajo cene.
Slika pove več kot tisoč besed.

Naročnik: Savinjske novice d.o.o. Nazarje, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje

www.fotoknjiga.net




